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Svečanom sjednicom Gradskog vijeća obilježen Dan Grada Lepoglave

Lepoglava se potvrđuje 
kao grad projekata

  - Gradsko vijeće postalo je servis građana i donosi odluke koje su u funkciji razvoja 
Grada, podrške gospodarstvu te podizanja kvalitete života građana – istaknuo je 
Robert Maček, predsjednik Gradskog vijeća Lepoglave na svečanoj sjednici koja je 
održana uz Dan Grada Lepoglave.  

On se na sjednici osvrnuo na rad Vijeća u prote-
kloj godini i posebno naglasio kako su se sve odluke 
donosile u interesu građana.

O brojnim gradskim projektima na sveča-
noj je sjednici govorio lepoglavski gradonačel-
nik Marijan Škvarić i posebno istaknuo gradske 
investicije vrijedne više od 10 milijuna kuna.
- Najveća je investicija izgradnja prve faze kana-
lizacije u Lepoglavi, vrijedna šest milijuna kuna. 
Kad govorimo o kanalizaciji tu je i projekt izgradnje 
pročistača za naselje Kamenicu, vrijedan gotovo 
milijun kuna, koji će se realizirati u okviru IPARD 
programa. Za 800 tisuća kuna uredili smo oko ki-
lometar nerazvrstanih lokalnih cesta. Milijun kuna 
uložili smo u uređenje nogostupa. Za isti iznos 
sanirali smo klizišta nastala na našem području. 
Pet milijuna kuna uloženo je u povećanje energet-
ske učinkovitosti na gradskom području, od čega 
je 3,3 milijuna kuna uloženo u izgradnju fasada i 
zamjenu stolarije, pa je tako uređen 71 objekt u 
vlasništvu naših građana – istaknuo je Škvarić i 
podsjetio na gradske potpore najmlađima, školar-
cima i umirovljenicima, kao i potpore civilnom druš-
tvu, razvoju turizma, poljoprivredi i gospodarstvu.
- Gospodarstvenici na području Grada Lepoglave su 
u teškim recesijskim vremenima uspjeli ostati odr-
živi i čak stvarati nova radna mjesta. Potporu su pri 
tom imali u Gradu Lepoglavi, koji im je kroz projekt 
Poduzetnik 2 subvencionirao kamate na poduzet-
ničke kredite, za što je izdvojeno više od 200 tisuća 
kuna – rekao je Škvarić i dodao kako su lepoglavski 
gospodarstvenici uspješno koristili i potpore s dr-
žavne razine. 

Takve potpore koristi i Grad Lepoglava. Ovih je 
dana tako dobiveno milijun kuna za izradu projektne 
dokumentacije za Tehnološki centar drvne industrije. 
Već ranije dobivena su sredstva za izradu idejnog 
rješenja projekta Centar pavlina, a potpora se oče-
kuje i za treći projekt – Centar bioraznolikosti. Riječ 

je o gradskim projektima ukupno vrijednim oko 100 
milijuna kuna.

 Rad Grada Lepoglave pohvalili su župan Varaž-
dinske županije Predrag Štromar i potpredsjednik 
Hrvatskog sabora Milorad Batinić, dok je zamjenik 
ministra gospodarstva Alen Leverić istaknuo kako 
su lepoglavski poduzetnici iz operativnih programa 
Ministarstva gospodarstva dobili sredstva vrijedna 
oko 3,5 milijuna kuna, što Lepoglavu stavlja u najviši 
rang gradova i općina po iskorištenju ovih potpora.
Na sjednici je potpisana povelja o bratimljenju Grada 
Lepoglave i slovenske Općine Loška dolina. Potpisali 
su je lepoglavski gradonačelnik Marijan Škvarić i na-
čelnik Općine Loška dolina Janez Komidar. 

I ove su godine na svečanoj sjednici Gradskog 
vijeća dodijeljena javna priznanja Grada Lepoglave. 
Keramički obrt “Auguštanec” dobio je priznanje 
za iznimna dostignuća, Nezavisna udruga mladih i 
Stjepan Ficko za doprinos ugledu i promociji Gra-
da Lepoglave u zemlji i inozemstvu, a Marija Rodek 
za životno djelo na području školstva i društvenog 
rada. Priznanje za životno djelo na području školstva 
i društvenog rada posthumno je dodijeljeno i Antonu 
Rodeku.

Uvodna
riječ

Dragi 
sugrađani, 

ponovo smo ostvarili nešto izuzetno vrijedno, vri-
jedno prije svega za budućnost naše djece, za gene-
racije mladih u našem gradu. Titula - Europski grad 
sporta, koja je Lepoglavi dodijeljena na svečanosti 
u Europskom parlamentu u Bruxellesu, još je jedno 
važno postignuće – naša je mala Lepoglava veliki 
sportski grad. No, naša je Lepoglava u Bruxellesu 
prepoznata i kao grad – projekata, grad u kojem se 
ostvaruju veliki ciljevi, grad u kojem se razmišlja, radi 
i ponaša europski, grad – primjer u kojem se doka-
zuje Europska unija, njene ideje i vrijednosti, koje 
sada imamo priliku dijeliti s više od stotinu europskih 
gradova koji razumiju kako je sport važan čimbenik 
ukupnog razvoja zajednice. Siguran sam kako ćemo 
i ovu prigodu iskoristiti na najbolji mogući način i 
napraviti novi iskorak u prepoznatljivosti naše drage 
Lepoglave, čiji smo Dan upravo obilježili nizom lije-
pih događanja. Doista, i u ovo krizno vrijeme imamo 
puno razloga za zadovoljstvo i ponos. Lepoglava je 
grad – partner Varaždinu u kandidaturi za Europsku 
prijestolnicu kulture 2020. godine, čime smo dobili 
još jednu prigodu za europsku promociju naše bo-
gate povijesti i vrijedne kulturne baštine. Posebno 
me pak raduje što su i gospodarstvenici prepoznali 
Lepoglavu kao dobro mjesto za ulaganje, a Grad kao 
svog pouzdanog partnera. Pred nama su još mnogi 
ciljevi i zadaće, novi projekti i izazovi. Vjerujem stoga 
kako ćemo i u novoj, 2015. godini, i dalje biti uspješ-
ni i posvećeni ostvarivanju našeg cilja da Lepoglavu 
učinimo gradom u kojem će se lijepo i ugodno živjeti. 
Poštovani sugrađani, od srca vam želim sretne bo-
žićne blagdane i uspješnu 2015. godinu. 

DNEVNIK
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Uz Dan Grada održano 
i Sportsko poslijepodne

Zasluge za europsku titulu pripadaju 
svim građanima Lepoglave

  Sport, kao jedna od smjernica razvoja Grada Lepoglave – Europskog grada sporta, bio je dio programa proslave Dana Grada Lepoglave. 

Naime, u okviru programa obilježavanja Dana 
Grada, u Lepoglavi je organizirano sportsko posli-
jepodne na kojem su se, natječući se u nekoliko 
rekreativnih i sportskih disciplina, družili polaznici 
vrtića i učenici osnovnih škola s gradskog područja 
te građani i gradski čelnici.

Prije natjecanja predstavljena je zastava koja je 
Gradu Lepoglavi, kao prvom hrvatskom gradu s titu-
lom Europskog grada sporta, dodijeljena u Bruxellesu.

- Zasluge što je ova zastava i titula Europskog 
grada sporta dodijeljena Lepoglavi pripadaju svim 
građanima Lepoglave, posebice onima koji su, 

baveći se sportom, pokazali koliko je sport važan 
čimbenik u životu našeg grada. Velike zasluge pripa-
daju i sportskim djelatnicima, ali i Gradu Lepoglavi, 
koji je u velikoj mjeri ulagao i ulaže u razvoj sporta 
podupirući rad sportskih udruga i gradeći sportsku 
infrastrukturu – rekao je lepoglavski gradonačelnik 
Marijan Škvarić, koji je sa svojim zamjenikom Hr-
vojem Kovačem i predsjednikom Gradskog vijeća 
Lepoglave - Robertom Mačekom, predstavio za-
stavu koju su donijeli iz Bruxellesa, a koja je Gradu 
Lepoglavi uručena na svečanosti u zgradi Europskog 
parlamenta.

LEPOGLAVSKI GRADSKI LIST 
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Na svečanosti uz Dan grada predstavljena je i zastava koja je 
Lepoglavi dodijeljena u Bruxellesu

Svečanu misu u lepoglavskoj župnoj crkvi uz Dan Grada predvodio je varaždinski biskup Josip Mrzljak

Biskup Mrzljak predvodio 
misu u Lepoglavi

Čestitke uz 
Dan Grada

  Povodom blagdana Bezgrešnog začeća Bla-
žene Djevice Marije i Dana Grada Lepoglave, u 
lepoglavskoj je župnoj crkvi varaždinski biskup 
Josip Mrzljak, u koncelebraciji sa svećenicima 
iz okolnih župa, predvodio misno slavlje na ko-
jem se okupio veliki broj vjernika, među kojima 
su bili i čelni ljudi Grada Lepoglave.

U poruci koju je biskup Mrzljak uputio vjer-
nicima, čestitao je blagdan Bezgrešnog začeća 
Blažene Djevice Marije i Dan Grada Lepoglave.
Gradonačelnik Marijan Škvarić tom je prigodom bi-
skupu Mrzljaku uručio gradski dar – skulpturu lepo-
glavske umjetnice Snježane Varović te mu zahvalio 
na suradnji koja će se, vjeruje Škvarić, proširiti na 
realizaciji zajedničke želje – dovršetak uređenja pa-
vlinskog samostana u Lepoglavi.

Povodom Dana Grada 

Odana počast poginulim 
hrvatskim braniteljima

  Izaslanstvo Grada Lepoglave, na čelu s gradonačelnikom 
Marijanom Škvarićem, položilo je, povodom Dana Grada, 
vijence i upalilo svijeće na gradskom groblju u Lepoglavi, 
kod spomen obilježja braniteljima poginulim u Domovinskom 
ratu. 

Uz gradsko izaslanstvo, počast su poginulim braniteljima s pod-
ručja Lepoglave odali članovi njihovih obitelji, suborci i predstavnici 
Udruge branitelji Hrvatske iz Lepoglave.

- Vječno se moramo sjećati žrtve hrvatskih branitelja i biti im 
zahvalni što su nam, dajući najvrijednije što su imali – svoje živote, 
omogućili da danas živimo u slobodnoj Hrvatskoj – rekao je tom 
prigodom gradonačelnik Škvarić.

Nakon polaganja vijenca i paljenja svijeća te izrečene molitve, 
počast je hrvatskim vitezovima odana minutom šutnje i mirozovom.

Gradski čelnici posjetili dječji vrtić

Poklon mališanima uz Dan Grada
  Na blagdan Bezgrešnog začeća Blažene Djevice Marije, 8. prosinca, kada Grad 

Lepoglava slavi svoj dan, gradski su čelnici – gradonačelnik Marijan Škvarić, njegov 
zamjenik Hrvoje Kovač i predsjednik Gradskog vijeća Robert Maček, obilježavanje 
Dana Grada započeli tradicionalnom posjetom najmlađim Lepoglavčanima u Dječjem 
vrtiću Lepoglava. 

Tom su im prigodom donijeli veliku košaru punu 
voća, na čemu su im djeca zahvalila pjesmom i reci-
tacijom o Lepoglavi. Pripremili su mališani i poklon za 
slavljenika – sliku lepoglavske čipke, koju su uručili 
gradonačelniku Škvariću, koji im je uz zahvalu rekao 
kako sve što gradska uprava čini na razvoju Lepogla-
ve, čini to upravo zbog njih.

Inače, čelnici Grada Lepoglave često tijekom godi-
ne posjećuju vrtićke mališane i vrtić kojem je osnivač 
Grad Lepoglava.
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Robert Maček, predsjednik 
Gradskog vijeća Grada Lepoglave

Odluke se donose u demokratskom ozračju
  - Otkako sam na čelu Gradskog vijeća, ono je potpuno promijenilo dotadašnji smjer i postalo je prije svega – servis građana. Promije-

nili smo način i stil rada ovog gradskog tijela. Nakon onih mučnih događanja na sjednicama Gradskog vijeća tijekom 2013. i početkom ove 
godine, kada je samo za usvajanje dnevnog reda trebalo i po nekoliko sati, mogu istaknuti kako su za vrijeme mog mandata sjednice odr-
žavane u sasvim drugoj, demokratskoj i tolerantnoj atmosferi, bez većih trzavica. Točke dnevnog reda usvajane su uglavnom jednoglasno, 
iako je, naravno, bilo suprotstavljenih mišljenja, no, sve su odluke prihvaćane doista u demokratskoj atmosferi – istaknuo je Robert Maček 
(HDZ), predsjednik Gradskog vijeća Grada Lepoglave u osvrtu na rad «gradskog parlamenta» tijekom ove godine.  

- Zadovoljan sam sa suradnjom s gradonačel-
nikom jer smo većinu projekata koje smo dogovo-
rili u proračunu za ovu godinu uspješno odradili. 
Moram istaknuti da u radu Gradskog vijeća, ali i u 
radu na terenu, imamo podršku stručnih gradskih 
službi. Iza nas su, dakle, mučne scene na sjednica-
ma, kakva je bila ona o osnivanju Savjeta Gradskog 
vijeća, pa koristim priliku najaviti kako ćemo na 
sljedećoj sjednici Vijeća ukinuti tu odluku – rekao 
je predsjednik Gradskog vijeća. 

ZA RAVNOMJERNI RAZVOJ 
CIJELOG GRADSKOG PODRUČJA

Kako ste zadovoljni rezultatima ostvarenim 
u ovoj godini,  realizacijom projekata i budućim 
planiranim aktivnostima?

- U Lepoglavi se sigurno puno radi, iako se, na-
ravno, uvijek može postići i više. No, mislim kako, s 
obzirom na situaciju u državi, radimo dobro, imamo 
nove i nove projekte, pri čemu nastojimo sredstva 
za ostvarenje projekata namaknuti i iz drugih izvo-
ra, od fondova Europske unije do resornih mini-
starstava i državnih tvrtki. Pritom posebno želim 
istaknuti završetak prve faze izgradnje kanalizacije 
u Lepoglavi, najveći komunalni projekt u povije-
sti Lepoglave, koji radimo u suradnji  s Hrvatskim 
vodama, ali i niz drugih komunalnih projekata, ka-
kvi su uređenje prometnica i nogostupa, pri čemu 
imamo dobru suradnju sa Županijskom upravom za 

ceste. Posebno želim istaknuti programe vezane 
uz energetsku učinkovitost, gdje Grad Lepoglava 
ostvaruje doista izvanredne rezultate. Dakle, u 
teškoj situaciji u kojoj se nalazi država ipak us-
pijevamo puno raditi i puno napraviti, a da pritom 
dodatno ne opterećujemo naše građane. 

 Kako ocjenjujete suradnju s mjesnim odbori-
ma na području Grada Lepoglave? 

- Ravnomjerni razvoj na cijelom području Grada 
Lepoglave bio je naš uvjet kada smo dogovarali 
sadašnju suradnju u Gradskom vijeću, i mogu ista-
knuti kako sam zadovoljan ostvarenim. Nadam se 
kako ćemo na kraju ovog mandata moći istaknuti 
da smo, primjerice, značajno povećali komunalni 
standard na cijelom gradskom području, da smo 
povećali i sigurnost naše djece izgradnjom novih 
nogostupa i autobusnih ugibališta. Prilikom planira-
nja proračuna i projektnih aktivnosti nastojimo što 
više uvažiti želje samih mještana, pri čemu ostva-
rujemo stvarno dobru suradnju sa svim mjesnim 
odborima. 

GRAĐANI NEĆE OSJETITI MANJAK 
PRIHODA GRADSKOG PRORAČUNA

Pred usvajanjem je proračun Grada za 2015. 
godinu, koji će biti manji nego prethodnih godina?

-  Gubitkom statusa brdsko – planinskog po-
dručja izgubit ćemo samo s te osnove oko petinu 
gradskog proračuna, čemu treba pridodati i manji 
priljev s osnova novog Zakona o porezu na doho-
dak. Unatoč tom gubitku, nastojali smo da naši 
građani što manje osjete manjak prihoda gradskog 
proračuna, jer ćemo ponovo nastojati da što više 
sredstava za planirane projekte ostvarimo iz dru-
gih izvora. U tome je Grad Lepoglava dosad bio 

vrlo uspješan i vjerujem kako će takva praksa biti 
uspješno nastavljena i tijekom 2015. godine. 

Lepoglava je ove godine, dobivši titulu Eu-
ropski grad sporta, ostvarila još jedan izniman 
uspjeh. Što će ta titula donijeti Lepoglavi i njenim 
građanima? 

- Titula Europski grad sporta sigurno je veliko 
priznanje cijeloj Lepoglavi, svim sportskim djelatni-
cima, ali i svim građanima. Doista smo bili ponosni 
na svečanosti dodjele u Bruxellesu, na sastancima 
koje smo imali s našim europarlamentarcima, na 
susretima s predstavnicima drugih sportskih gra-
dova Europe. Uspješno mijenjamo sliku Lepoglave, 
od grada poznatog po kaznionici postali smo grad 
čipke, grad projekata, a sada i grad sporta. Vje-
rujem kako će nam i taj prestižni naslov, koji nam 
omogućuje suradnju s više od stotinu gradova Eu-
rope u mreži ACES-a, donijeti i nove mogućnosti za 
suradnju, nova partnerstva, novu prepoznatljivost, 
ali i veće šanse za fi nanciranje naših projekata iz 
fondova Europske unije, dakle, za novi i još brži ra-
zvoj Lepoglave – naglasio je Robert Maček, pred-
sjednik Gradskog vijeća Grada Lepoglave, govoreći 
o još jednom uspjehu Lepoglave u ovoj godini.

Robert Maček pozdravio je uzvanike na svečanoj sjednici Gradskog vijeća Lepoglave

Prilikom planiranja proračuna 
i projektnih aktivnosti 
nastojimo što više uvažiti želje 
samih mještana, pri čemu 
ostvarujemo stvarno dobru 
suradnju sa svim mjesnim 
odborima – istaknuo je 
predsjednik Gradskog vijeća

RAZGOVORRAZGOVORRAZGOVOR
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Stigli prvi kontejneri za zelene otoke

Odvojeno prikupljanje 
otpada u Lepoglavi

  Na području Grada Lepoglave uskoro će biti 
uređena četiri nova zelena otoka na kojima će 
građani moći odlagati selektirani otpad. 

Naime, Grad Lepoglava je nabavio 16 novih kon-
tejnera – po četiri za odlaganje papira, stakla, pet 
ambalaže i bio otpada, koji su već postavljeni na 
lokacijama u Lepoglavi.

 Ova je investicija vrijedna više od 45 tisuća 
kuna, za koju je Grad Lepoglava dio sredstava, 
odnosno 60 posto od ukupnog iznosa, ili 27.210 
kuna, osigurao kroz natječaj Fonda za zaštitu oko-
liša i energetsku učinkovitost. - Sada je stiglo 16 
kontejnera, no iduće godine ćemo odvojiti puno više 
sredstava za postavljanje zelenih otoka na cijelom 
području Grada Lepoglave. To je naša obaveza, 
ali i želja, jer će pomoći da sačuvamo naš okoliš i 
prekrasnu prirodu koja nas okružuje – istaknuo je 
gradonačelnik Lepoglave Marijan Škvarić, i dodao 
da na ovaj način Grad Lepoglava ispunjava odredbe 
Zakona o održivom gospodarenju otpadom. 

Završena prva faza izgradnje 
kanalizacijskog sustava u Lepoglavi

Najveći komunalni projekt u povijesti Lepoglave
  S povoljnijim vremenskim uvjetima ove jeseni intenzivirani su završni radovi prve faze izgradnje kanalizacijskog sustava za uže pod-

ručje Lepoglave. Riječ je o investiciji vrijednoj šest milijuna kuna, za čiju su realizaciju sredstva osigurale Hrvatske vode, a izvođač radova 
je tvrtka Varkom.

- Završeni su i pojedini odvojci kanalizacije, a 
sanirana su i oštećenja nastala tijekom izvođenja 
radova – istaknuo je lepoglavski gradonačelnik 
Marijan Škvarić i podsjetio kako je riječ o prvoj 
fazi izgradnje kanalizacijskog sustava za šire pod-
ručje Lepoglave. Ukupna vrijednost cijelog projekta 

je oko 70 milijuna kuna, što znači da je riječ o 
najvećem komunalnom projektu u povijesti Grada 
Lepoglave, za čiju će realizaciju trebati osigura-
ti preostala sredstva. - Nadam se razumijevanju 
Hrvatskih voda i pomoći Varaždinske županije da 
dobijemo potrebna sredstva i proširimo investiciju. 

Imamo građevinsku dozvolu za šire područje Lepo-
glave, koja obuhvaća izgradnju pročistača, glavnog 
kolektora u duljini od pet kilometara i sekundarne 
razvodne mreže duge 33 kilometra. Sve to radit 
ćemo po fazama za što smo u Gradu Lepoglavi 
stvorili preduvjete te želimo u okviru Hrvatskih voda 
pronaći potrebna sredstva. Želim istaknuti da smo 
u programu izgradnje odvodnje aglomeracije sliva 
rijeke Bednje, koji se realizira sredstvima Europske 
unije i uz podršku Hrvatskih voda, pa se nadam 
da ćemo do 2020. godine moći reći kako je cijeli 
taj sustav dovršen. Na to nas obvezuje i naš spo-
razum s Europskom komisijom. Ne napravimo li to 
plaćat ćemo penale – pojasnio je gradonačelnik 
Škvarić i dodao kako i ovaj projekt svjedoči da Grad 
Lepoglava radi odgovorno u realizaciji zacrtanih za-
dataka nužnih za razvoj grada,  koji se ne mogu 
planirati bez osnovne komunalne infrastrukture, 
kakva je kanalizacija.

Gradonačelnik Škvarić najavio je nova ulaganja u zaštitu okoliša

ULAGANJAULAGANJAULAGANJA
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Tri milijuna kuna vrijedna komunalna investicija

Novi vodovod u Podgorju
  Do kraja godine na području Podgorja, dijelom koji administrativno pripada Gradu Lepoglavi, ali 

i onim u Općini Bednja, trebala bi poteći pitka voda iz novog vodovoda. 

Naime, završeni su radovi na izgradnji vodo-
vodnog sustava vrijednog oko tri milijuna kuna, koji 
će vodom opskrbljivati područje Podgorja - visin-
skog područja Grada Lepoglave i Općine Bednja. 
Devedeset posto sredstva potrebnih za gradnju 
vodovoda, koji je projektirala i izgradila komunalna 
tvrtka Ivkom, osigurale su Hrvatske vode, dok su 
ostatak namaknuli Grad Lepoglava i Općina Bednja. 
Obilazeći sa suradnicima i izvođačima radova pod-
ručje Kameničkog Podgorja, dio Podgorja koje ad-
ministrativno pripada Gradu Lepoglavi, lepoglavski 
gradonačelnik Marijan Škvarić izrazio je zadovoljstvo 
što je riješen problem vodoopskrbe i za ovo grad-
sko područje koje se vodom do sada opskrbljivalo 
iz lokalnog vodovoda koji je često, zbog nedovolj-
nog kapaciteta i nedostatka vode, bio van uporabe.
- Vodoopskrba u Kameničkom Podgorju bila je kata-
strofalna. Postojao je lokalni vodovod koji je bio loše 
održavan, pa su u vrijeme suša brojna domaćinstva 
ostajala bez vode. Ta situacija nije bila održiva, sto-
ga je Grad Lepoglava, s Općinom Bednja, pokrenuo 
projekt izgradnje vodovoda koji je izgradila tvrtka 
Ivkom. To je na tragu mog nastojanja da komunal-
ni standard na cijelom području Grada Lepoglave 
bude ujednačen – istaknuo je lepoglavski gradona-
čelnik Marijan Škvarić i zahvalio Hrvatskim vodama 
i Ivkomu što su prepoznali važnost ovog projekta.
Iako je u jednom trenutku zbog pojave klizišta 
došlo do zastoja u izgradnji, gradnja vodovoda, na 
koji će se moći priključiti domaćinstva s područ-
ja Podgorja, uspješno je privedena kraju. Za ta-
mošnje žitelje to znači - sigurnu opskrbu vodom.

- Problema smo imali svako ljeto, već od svibnja i lip-
nja, pa sve do jeseni. U jesen, kada nam je voda bila 
najpotrebnija, znali smo ostati bez nje. Sada su ljudi 
zadovoljni. Najvažnije je da ovaj vodovod garantira 
sigurnu opskrbu vodom – rekao je Stjepan Juren, 
predsjednik Mjesnog odbora Kameničko Podgorje.

- Nakon  tehničkog prijema vodovoda, ljudi će 
morati doći do nas sa zahtjevima za priključenje. 
Pritom ćemo im objasniti što trebaju napraviti oko  
tehničke izvedbe priključka. Nešto će građani moći 
odraditi sami, kao što su poslovi kopanja ili kup-
nja šahta u kojem će se smjestiti vodomjer, kako 
bi prošli jeftinije, a ostale poslove odradit će Ivko-
movi radnici. Odlukom Vlade ukinuta je taksa za 
priključak, tako da će i to smanjiti troškove priklju-
čenja – pojasnio je direktor Ivkoma Mladen Stanko.
Izgradnja vodoopskrbnog sustava na području 
Podgorja dobar je primjer suradnje jedinica lokal-
ne samouprave, u ovom slučaju Grada Lepoglave i 
Općine Bednja, koje suradnju ostvaruju i na drugim 
projektima.

- Općina Bednja i Grad Lepoglava ne surađuju 
samo na ovom projektu, već ostvaruju niz zajed-
ničkih projekata. Smatramo da zatvaranje jedinica 
lokalnih samouprava u nekakve atare ne bi bilo 
dobro. Zahvalni smo Gradu Lepoglavi i gradonačel-
niku Škvariću na suradnji koja je već ostvarena u 
segmentu razvoja poljoprivrede, a sada i komunalne 
infrastrukture. Primjer suradnje je i zajednički Pro-
jektno – razvojni ured – poručio je načelnik općine 
Bednja Mirko Bistrović tijekom obilaska terena koji 
dijele ove jedinice lokalne samouprave. 
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Mario Žuliček u Istanbulu izabran na 
čelo Regionalne mreže mladih

Vrijedno priznanje radu 
mladih u Lepoglavi

  Regionalnom mrežom mladih, koja djeluje pri Skupštini europskih regija, od nedavno 
predsjeda Lepoglavčan - Mario Žuliček, iz Nezavisne udruge mladih.

Na vodeću poziciju Regionalne mreže mladih, 
koja broji 42 članice iz zemalja Europske unije te 
Rusije, Švicarske, Norveške, Bosne i Hercegovine, 
Srbije, Turske, Armenije i Gruzije, Mario Žuliček iza-
bran je na Skupštini koja je održana u Istanbulu.  

- Moj izbor za predsjednika Regionalne mreže 
mladih veliko je priznanje radu mladih u Lepoglavi 
i Varaždinskoj županiji. To je potvrda da se dobro 
radi i ulaže, a ujedno je i nit vodilja mladima i orga-
nizacijama mladih kako nastupiti na međunarodnom 
polju, kako zagovarati interese mladih u Bruxellesu i 
Strasbourgu, gdje je sjedište Regionalne mreže mla-
dih, koja je prije svega, zagovaračko tijelo koje ima 
sve više utjecaja na tijela Europske unije, što prido-
nosi ostvarenju našeg cilja – utjecati na donošenje 
zakona i poboljšati položaj mladih – rekao je Mario 
Žuliček, novi predsjednik Regionalne mreže mladih i 
podsjetio kako mladi iz Lepoglave, kao predstavnici 
Varaždinske županije, u radu Regionalne mreže mla-
dih sudjeluju od 2008. godine, kada je ona osnovana 
u njemačkom Wiesbadenu. 

- Ponosni smo osnivači te Mreže, a mladi iz Le-
poglave - Iva Žulić, Alen Zbodulja, Marina Marković, 
Tamara Kljunić i sada Mario Žuliček, bili su aktivno 
uključeni u rad svih plenarnih sjednica. Njegov izbor 
potvrda je njihovog kvalitetnog rada, kvalitetnog rada 
organizacija civilnog društva, ali i priznanje Gradu 
Lepoglavi  – istaknuo je zamjenik lepoglavskog gra-
donačelnika Hrvoje Kovač. 

MOZAIKMOZAIKMOZAIK

Gradonačelnik Marijan Škvarić na Dan neovisnosti podsjetio je na žrtvu hrvatskih branitelja

Mario Žuliček novi je predsjednik Regionalne mreže mladih

Savjet mladih Grada Lepoglave za 
predsjednika izabrao Maria Žuličeka 

Mladi još aktivniji 
u kreiranju 
gradske politike

  Nakon što je Gradsko vijeće na 14. sjednici, 
temeljem dostavljenih kandidatura, izabralo 
i imenovalo članove Savjeta mladih Grada 
Lepoglave, članovi Savjeta jednoglasno su za 
svog predsjednika izabrali Maria Žuličeka, a za 
njegovu zamjenicu Dariju Roginu. 

- Postali smo uzor drugima, kao primjer dobre 
prakse, zbog načina na koji smo uključeni u rad 
Gradskog vijeća i ostalih gradskih tijela. No, nećemo 
se zadovoljiti sadašnjim stanjem, već ćemo biti još 
aktivniji – rekao je novoizabrani predsjednik Savjeta 
mladih Grada Lepoglave Mario Žuliček.

Sjednicu Savjeta mladih grada Lepoglave – sa-
vjetodavnog tijela Gradskog vijeća, vodio je pred-
sjednik Gradskog vijeća Robert Maček, u nazočnosti 
zamjenika lepoglavskog gradonačelnika Hrvoja Ko-
vača (na slici). Obojica su članovima Savjeta uputili 
riječi podrške i iskazali uvjerenje kako će Savjet ak-
tivno pomagati u radu Gradskog vijeća.

- U rad Savjeta mladih sada je uključeno gotovo 
dvostruko više mladih, što je jako važno jer će tako 
moći još bolje zastupati interese mladih s područja 
Lepoglave – istaknuo je zamjenik gradonačelnika 
Hrvoje Kovač, uvjeren kako će mladi još aktivnije 
sudjelovati u kreiranju bolje i modernije Lepoglave.

Zabilježeno

Lepoglava se poklonila 
vukovarskim žrtvama

Članovi Udruge branitelji Hrvatske Lepoglava i Ko-
ordinacije braniteljskih udruga Grada Ivanca, vukovar-
ski branitelji iz našeg kraja i članovi njihovih obitelji, po-
sjetili su 19. studenoga – Vukovar, gdje su odali počast 
žrtvama velikosrpske agresije na Grad - heroj, posebice 
njegovim braniteljima, među kojima su bili i pripadnici 
Posebne postrojbe Policijske uprave Varaždin.

Počast je vukovarskim žrtvama odana kod Bo-
rovo Commerca, na Trpinjskoj cesti i Ovčari (na slici)  
te kod križa na Dunavu. Za boravka u Vukovaru Le-
poglavčani su posjetili i vukovarsku bolnicu i vodoto-
ranj te razgledali izložbu ratnih fotografi ja. 

Povodom Dana neovisnosti u Lepoglavi 

Odana počast poginulim 
hrvatskim braniteljima

   Povodom Dana neovisnosti izaslanstvo Grada Lepoglave položilo je vijence kod spomen obiljež-
ja poginulim hrvatskim braniteljima na gradskom groblju u Lepoglavi. 

Time je odana počast svim braniteljima s pod-
ručja Grada Lepoglave koji su u borbi za neovisnu 
i slobodnu Hrvatsku dali ono najvrijednije - svoje 
živote. - Prije 23 godine stvoreni su temelji naše 
neovisnosti koju smo, nažalost, morali izboriti 
u Domovinskom ratu, u kojem su brojni hrvatski 
branitelji svoje živote utkali u tisućljetni san hr-

vatskoga naroda, koji je zahvaljujući njihovoj žrtvi 
postao stvarnost – naglasio je tom prigodom gra-
donačelnik Lepoglave Marijan Škvarić, uz kojeg su 
u gradskom izaslanstvu bili i njegov zamjenik Hr-
voje Kovač, članovi Gradskog vijeća i predstavnici 
mjesnih odbora te predstavnici udruga proizašlih iz 
Domovinskog rata.
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Međunarodna suradnja 
LAG-a Sjeverozapad

Studijsko putovanje u Sloveniju
  Lokalna akcijska grupa Sjeverozapad organizirala je studijsko putovanje u Sloveniju, kako bi se njezini članovi bolje upoznali s aktiv-

nostima LAG-a Haloze, jednog od najuspješnijih slovenskih LAG-ova koji na svom području vrlo uspješno provodi mjeru LEADER, koja se 
odnosi na pripremu i provedbu lokalnih strategija ruralnog razvoja.

Tijekom studijskog putovanja Sonja Golc, vo-
diteljica LAG-a Haloze, upoznala je članove LAG-a 
Sjeverozapad s radom svog ureda te im je tom pri-
godom prezentirala način rada vezan uz informiranje 
građana, organizaciju radionica i stručnih predavanja 
te fi nanciranje projekta. Sudionici ovog studijskog 

putovanja, uz stručno vodstvo Jerneja Golca, direk-
tora Poslovnog centra Haloze, obišli su sve općine 
- članice LAG-a Haloze, gdje su im predstavljeni 
projekti koje je fi nancirao LAG Haloze iz LEADER 
programa. Predstavnici jedinica lokalne samoupra-
ve, članovi udruga ili OPG-a predstavili su tako niz 

projekata u općinama Žetale, Majšperk, Podlehnik, 
Haloze i Videm. 

- Putovanje je bilo vrlo korisno, jer smo na licu 
mjesta imali prigodu vidjeti što i kako rade slovenske 
kolege. Tom smo prilikom razmijenili iskustva u radu 
naših LAG-ova te započeli razgovore za kreiranje 
budućih projekata međunarodne suradnje između 
naših LAG-ova – naglasio je Marijan Škvarić, gra-
donačelnik Lepoglave i predsjednik Lokalne akcijske 
grupe Sjevrozapad. Putovanje je fi nancirano iz pro-
grama Europske Unije  - IPARD mjera 202.

- Kroz predstavljanje projekata približene su nam 
metode izrade natječaja, prijave, načini i procedure 
evaluacije projekata te raznolike mogućnosti fi nanci-
ranja preko LEADER programa. Budući se iskorišta-
vanje sredstava iz Programa ruralnog razvoja očekuje 
u 2015. godini, postavljeno je mnogo pitanja na koja 
su predstavnici LAG-a Sjeverozapad dobili konkret-
ne odgovore. Slijedeće takvo putovanje planira se za 
proljeće 2015. godine – naglasio je Mario Željezić, 
voditelj Lokalne akcijske grupe Sjeverozapad. 
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Članovi LAG-a Sjeverozapad sa slovenskim partnerima na studijskom putovanju u Sloveniji
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U Lepoglavi traje zamjena starih lampi 
javne rasvjete energetski učinkovitima

Ušteda kroz novu investiciju
  U 17 ulica na području Grada Lepoglave traje zamjena 271 stare 

lampe javne rasvjete novim, energetski učinkovitima rasvjetnim tijeli-
ma. Riječ je o projektu vrijednom oko 500 tisuća kuna, za koji je  Grad 
Lepoglava na natječaju Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinko-
vitost ostvario sufi nanciranje u visini od oko 300 tisuća kuna. 

- Lampe postavljamo na svaki stup 
javne rasvjete budući je riječ o lampa-
ma manje snage i s usko usmjerenim 
snopom svjetlosti koji osvjetljava samo 
javnu površinu. Zbog tih karakteristi-
ka  navedene lampe doprinose zaštiti 
okoliša i smanjuju utrošak električne 
energije, a time i troškove javne rasvje-
te na čemu intenzivno radimo u Gradu 
Lepoglavi – istaknuo je gradonačelnik 
grada Lepoglave Marijan Škvarić dodavši kako će Grad Lepoglava nastaviti 
sa zamjenom starih lampi javne rasvjete energetski učinkovitima. Naime, 
Grad Lepoglava je od Fonda za zaštitu okoliša i energetsku učinkovitost 
dobio novih 906 tisuća kuna za nastavak zamjene starih lampi na svom 
širem području. To je maksimalni iznos koji Fond može dodijeliti, a predstavlja 
dio, odnosno 60 posto, od milijun i 534 tisuće kuna koliko će biti utrošeno 
za zamjenu još 770 lampi. Ostatak sredstava osigurat će Grad Lepoglava. 
Cilj je na cijelom području Grada Lepoglave stare lampe javne rasvjete zamijeniti 
energetski učinkovitima, tako da će Grad Lepoglava Fondu prijaviti nove projekte.
- I dalje ćemo kandidirati naše projekte Fondu za zaštitu okoliša i energetsku 
učinkovitost kako bismo pribavili dodatna sredstva koja bi nam omogućila 
postavljanje energetski učinkovite javne rasvjete na cijelom gradskom po-
dručju. No, na području Višnjice prije toga treba izgraditi i nove trafostanice. 
Naime, Elektra njihovom izgradnjom treba stvoriti uvjete za širenje energetski 
učinkovite javne rasvjete – zaključio je Škvarić. 
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Održana radionica za prijavu EU projekata iz područja zaštite i spašavanja

Europskim novcem do boljeg sustava
  Kako bi povećali učinkovitost u povlačenju sredstava iz fondova Europske unije u području za-

štite i spašavanja, predstavnici članica Platforme hrvatskih županija i gradova za smanjenje rizika 
od katastrofa sudjelovali su u Lepoglavi na dvodnevnoj radionici.

- Ova radionica dio je programa rada naše Udru-
ge koja broji 24 članice a osnovana je kako bi one 
dobile nove informacije te se pripremile za prijavu 
konkretnih projekata iz područja civilne zaštite na 
strukturne fondove Europske unije već iduće godine 
– pojasnio je Tomislav Jarmić, pomoćnik načelnika 
za komunalno gospodarstvo i zaštitu i spašavanje 
Varaždinske županije, a ujedno i predsjednik udruge 
Platforme hrvatskih županija i gradova za smanjenje 
rizika i katastrofa. - Fond usmjeren zaštiti i spaša-
vanju otvoren je prije dvije godine, no slabo smo ga 
koristili. Puno više su ga koristili primjerice Sloven-
ci, koji su nam također na radionici prenijeli svoja 
iskustva. Ona će nam pomoći da i mi iskoristimo ta 
sredstva te na taj način ostvarimo naš cilj, a to je 
ustrojiti što učinkovitiji sustav civilne zaštite – dodao 
je Jarmić. Domaćin radionice bio je Turističko kultur-
no – informativni centar iz Lepoglave, koji je dvod-
nevnu radionicu organizirao u lepoglavskom Domu 

kulture, gdje je sudionicima pružena sva potrebna 
tehnička, ali i stručna podrška. Naime, predavanje 
su održali i domaći stručnjaci na čelu s  Emilom 
Tkalecom, voditeljem  Projektno – razvojnog ureda 
Grada Lepoglave, kako bi sudionicima radionice iz 
gotovo cijele Hrvatske prenijeli dio bogatog iskustva 
i znanja Lepoglave u privlačenju europskog novca.

Radovi u 
Kameničkom Podgorju i Višnjici

Milijun kuna za sanaciju klizišta
  Grad Lepoglava sanira štete od klizišta koja su već nekoliko godina redovita pojava na gradskom području, posebice u brdskim područjima. 

Nakon nedavne sanacije klizišta na županij-
skoj cesti u Kameničkom Podgorju, koju je zavr-
šila Županijska uprava za ceste, saniraju se i dva 
klizišta na gradskim lokalnim cestama - u Kame-
ničkom Podgorju, na cesti Golubi – Glažari te u 
Donjoj Višnici, na cesti prema zaselku Jakopi. 
Za sanaciju klizišta u Kameničkom Podgorju Grad 
će iz proračuna izdvojiti oko 700 tisuća kuna te 
oko 200 tisuća kuna za klizište u Donjoj Višnjici.
- Skoro milijun kuna Grad Lepoglava će izdvojiti iz 
proračuna za sanaciju ova dva klizišta, odnosno za 
radove kojima ćemo stvari vratiti u prvobitno stanje. 
Moram  zahvaliti Županijskoj upravi za ceste koja 
je sanirala klizište na županijskoj cesti te županu 
Štromaru i Varaždinskoj županiji, koja je pomogla 

sanaciju nastale štete. Nadamo se i potpori resornih 
ministarstva, jer je milijun uloženih kuna veliki iznos 
za Grad Lepoglavu – istaknuo je prilikom obilaska 
radova u Kameničkom Podgorju i Donjoj Višnjici le-
poglavski gradonačelnik Marijan Škvarić. Dodao je 
kako bi ova sredstva, da nije bilo elementarne nepo-
gode koja je prouzročila velike štete koje je potrebno 
sanirati, bila uložena u gradske razvojne programe.  
Građevinskim zahvatima na klizištima u Kamenič-
kom Podgorju i Donjoj Višnjici, prema ranije izrađe-
nim projektima, bit će sanirana klizišta i oštećene 
ceste te uređena odvodnja. No, time neće biti zavr-
šena sanacija klizišta na području Grada Lepoglave, 
jer se i u slijedećoj godini planira nastaviti sa sana-
cijom klizišta. Za sanaciju terena korištena je teška građevinska mehanizacija

Lepoglava se još jednom istaknula kao uzoran organizator 

Ove će se zime od snijega čistiti 
130 kilometara lokalnih cesta 

Pripreme zimske 
službe u Lepoglavi

  Predstavnici komunalnih službi Grada 
Lepoglave, na čelu sa zamjenikom gradona-
čelnika Hrvojem Kovačom, održali su radni 
sastanak s predstavnikom tvrtke Lomi, koja je 
na gradskom natječaju dobila poslove čišćenja 
snijega s lokalnih prometnica i javnih površina 
na području Grada Lepoglave. 

Na sastanku je dogovoren način obavljanja 
poslova zimske službe, utvrđeni su se prioriteti te 
način čišćenja snijega.  I ove će se godine na po-
dručju Grada Lepoglave čistiti oko 130 kilometara 
lokalnih cesta prema ranije utvrđenim prioriteti-
ma. Za posipavanje cesta bit će spremno 30 tona 
solnog agregata i šljunka koji će biti podijeljeni i 
građanima za posipanje kritičnih točki na lokalnim 
prometnicama u naseljima u kojima žive. Građani 
su pozvani da ispunjavaju svoje obaveze čišćenja 
snijega na vlastitim i javnim površinama, ali i na 
strpljenje i razumijevanje. 

- U velikoj smo mjeri zadovoljni poslom koji je 
zimska služba odradila protekle zime. Na žalost, 
imali smo ledenu kišu koja je ledom okovala cijeli 
kraj. To su izvanredni uvjeti i teško je boriti se s 
prirodom. No, nastojali smo naše lokalne ceste odr-
žavati prohodnima, što smo uglavnom i uspijevali 
– rekao je zamjenik lepoglavskog gradonačelnika 
Hrvoje Kovač. Građani su pozvani da ne ostavljaju 
automobile na raskrižjima i tako otežavaju prolaz 
ralicama. Iskazana je i bojazan od pojave novih kli-
zišta, koja će zbog snijega biti teško sanirati.

Građani su pozvani da 
ispunjavaju svoje obaveze 
čišćenja snijega na vlastitim i 
javnim površinama

Na poslovnom sajmu u Zagrebu predstavljeni projekti Grada Lepoglave  

Lepoglavski gospodarski potencijali na 
REXPO-u privukli pozornost investitora

  Na 3. međunarodnom poslovnom sajmu investicijskih projekata, komercijalnih nekretnina i 
prateće industrije za Jadransku regiju - "REXPO Zagreb 2014.", održanom u Zagrebu, svoje gospo-
darske potencijale predstavila je Varaždinska županija. 

Potencijalnim investitorima predstavljene su mo-
gućnosti ulaganja u poduzetničke zone na području 
Županije, pa tako i u Poduzetničku zonu Lepoglava. 
Detaljne informacije o Poduzetničkoj zoni Lepoglava, 
kao i prednostima ulaganja na području Grada Le-
poglave, posjetiteljima Sajma dao je i gradonačelnik 

Lepoglave Marijan Škvarić, koji je Sajam posjetio za-
jedno sa županom Varaždinske županije Predragom 
Štromarom. Lepoglava se potencijalnim investitori-
ma na Sajmu predstavila i s projektom Tehnološkog 
centra drvne industrije u Lepoglavi, o kojem je go-
vorio njegov voditelj Damjan Županić. 
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Novinari iz Hong Konga u Lepoglavi

Fascinirani lepoglavskom čipkom
  Nakon što je reportažu o Lepoglavi ljetos 

napravila novinarska ekipa japanskog modnog 
časopisa Eclat, u Lepoglavi su, radeći reporta-
žu, boravili Hung Wing See Jessica i fotograf 
Colin Lam iz Hong Kong Apple Dailya. I ovog je 
puta razlog posjete novinara iz Dalekog istoka 
Lepoglavi bila - lepoglavska čipka.

Novinari iz Hong Konga bili su gosti Turističke 
zajednice Grada Lepoglave, koja je organizirala nji-
hov posjet lepoglavskoj crkvi i Galeriji lepoglavske 
čipke, gdje im je predstavljen način njene izrade i 
povijest lepoglavskog čipkarstva, a razgledali su i 
muzej lepoglavske čipke te izložbu minerala. No-
vinarska ekipa iz Hong Konga posjetila je još samo 
Zagrebu i Istru.

Grad Lepoglava kupio tonu 
mandarina za učenike 
i vrtićke mališane 

Svakom djetetu 
kilogram i pol 
slatkih plodova

  Grad Lepoglava pridružio se akciji Varaždin-
ske županije i kupnjom mandarina proizvođača 
iz doline rijeke Neretve pomogao tamošnjim 
uzgajivačima koji su se, nakon zabrane uvoza 
mandarina iz Europske unije u Rusiju, suočili s 
problemom njihove prodaje. 

Ujedno je mandarinama razveselio učenike 
osnovnih škola s gradskog područja u Lepoglavi, 
Kamenici i Višnjici te djecu iz dječjih vrtića u Lepo-
glavi i Žarovnici. - Na ovaj način pomažemo našim 
proizvođačima mandarina, a na korist smo našoj 
djeci koja će uživati u našim domaćim mandarina-
ma – istaknuo je lepoglavski gradonačelnik Marijan 
Škvarić. Grad je u ovoj akciji kupio tonu mandarina, 
tako da je svako dijete dobilo gotovo kilogram i pol 
ovog slasnog voća.

Grad Lepoglava organizirao prijem 
za obitelji s novorođenom djecom

Novčane potpore za 22 bebe
  Već po drugi puta u ovoj godini Grad Lepoglava je organizirao prijem za obitelji s novorođenom djecom  te im uručio jednokratnu grad-

sku novčanu pomoć. 

Gradonačelnik Marijan Škvarić i njegov zamjenik 
Hrvoje Kovač sretnim su roditeljima uručili novčane 
potpore u visini 1.500, 2.000 i 2.500 kuna, a ukupno 
su dodijeljene 22 jednokratne pomoći za novorođene 
bebe s područja Grada Lepoglave, za 15 djevojčica i 

sedam dječaka.  - Kao gradonačelnik imam izazov 
osigurati u gradskom proračunu više od 150 tisuća 
kuna godišnje za potporu novorođenoj djeci. Čak i 
više, ako to na sreću bude potrebno. Uvijek ističem 
da ono što radimo, ciljevi koje postavljamo i sadržaji 

koje stvaramo, da sve to radimo za djecu, za naše 
najmlađe – poručio je gradonačelnik Marijan Škvarić. 

- Ovo nam je drugo dijete pa smo dobili 2.000 
kuna. Taj novac nam je jako bitan i dobro nam je 
došao, jer je sve skupo, od pelena, odjeće do hra-
ne. Grad nam ovako stvarno ide na ruku – rekla 
je Jožica Hrženjak. Iznos potpora za novorođenu 
djecu, koji Grad Lepoglava redovito isplaćuje, ove 
je godine povećan. Naime, u razgovoru s obiteljima 
s novorođenom djecom, u Gradu Lepoglavi su uvi-
djeli da je tim obiteljima najpotrebniji novac, pa su 
sredstva za ostale gradske potpore za novorođenčad 
preusmjerene u novčane potpore. No, Grad i nadalje 
drugim programima pomaže obiteljima s novorođe-
nom djecom.

- Grad Lepoglava čini sve da mlade obitelji osta-
nu na našem području i da od toga svi – i oni i Grad, 
imamo koristi – zaključio je gradonačelnik Škvarić.
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Ovom su prilikom dodijeljene 22 novčane potpore obiteljima s novorođenom djecom 

Ukupno je u školama i vrtićima podijeljena tona neretvanskih 
mandarina

 Novinari iz Hong Kong Apple Dailya u Lepoglavi

Sve što radimo, ciljevi koje postavljamo i sadržaji 
koje stvaramo, radimo za našu djecu – poručio je 
gradonačelnik Lepoglave 

Čestit Božić i s� tna Nova go� na
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AKTUALNOAKTUALNOAKTUALNOTitula – Europski grad sporta Lepoglavi 
je dodijeljena na svečanosti u Europskom parlamentu

Lepoglava u velikoj obitelji 
sportskih gradova Europe

  Dvoranom Alcide de Gasperi Europskog parlamenta u Bruxellesu prolomio se gromki pljesak kada je Gian Lupattelli, predsjednik European 
Capitals and Cities of Sport Federation (ACES) objavio - Europski grad sporta 2015. godine iz Republike Hrvatske je grad Lepoglava.

Predsjednik Lupattelli zastavu Europskog grada 
sporta predao je gradonačelniku Marijanu Škvariću, 
koji je bio na čelu izaslanstva Grada Lepoglave, na 
svečanosti upriličenoj u srijedu, 19. studenog, pred 
više od 400 uzvanika, među kojima su bili i pred-
sjednici parlamentarnih skupina i zastupnici u Eu-
ropskom parlamentu, osvajači olimpijskih medalja, 
sportske legende i diplomatski predstavnici. 

Lepoglavi je tako pripao ovaj naslov koji će 
slijedeće godine nositi zajedno s Banyolesom i La 
Palmom del Condadom, gradovima iz Španjolske, 
češkim gradom Svitavy te gradom Olecko iz Polj-
ske. Na svečanosti je naslov – Europska prijestolnica 
sporta 2015. dodijeljen talijanskom Torinu, a Beri-
slav Čižmek primio je posebno priznanje ACES-a.

- Zahvalan sam ACES –u što je upravo Lepo-
glavu prepoznao kao prvi grad iz Hrvatske i našem 
gradu dodijelio ovaj naslov. Ovo je veliko priznanje za 
sve sportaše i sportašice iz Lepoglave, svim našim 
građanima, ali i Republici Hrvatskoj. Pokazali smo 
kako znamo prepoznati kako nas upravo sport može 
povezati s drugim europskim gradovima koji razvi-
jaju i promiču sport, rekreaciju i zdravi život svojih 
stanovnika. Hrvatska je najmlađa članica Europske 
unije, stoga želimo učiti na vašim iskustvima, ali i 
naša podijeliti s vama. Ponosni smo što je Lepoglava 
postala dio velike obitelji europskih sportaša – rekao 

je gradonačelnik Škvarić na svečanosti dodjele ovog 
priznanja.    

Zastavu – Europski grad sporta 2015. na sve-
čanosti su preuzeli predstavnici Zajednice sportskih 
udruga Grada Lepoglave, a ovom svečanom činu 

prisustvovali su i zastupnici Europskog parlamenta 
– Jozo Radoš, Andrej Plenković i Ivan Jakovčić te 
hrvatski veleposlanik u Bruxellesu Mario Nobilo. 

GRADOVI ZAJEDNO SLAVE SPORT
- Ovo je dan kada su zvijezde mali i veliki gra-

dovi – istaknuo je Gian Lupattelli, predsjednik ACES 
Europe i podsjetio kako je ovo već četvrta godina 
dodjele priznanja na svečanosti u Europskom par-
lamentu na kojoj se «slavi strast za sportom kon-
cipirana i kao promicanje zdravlja, socijalne skrbi, 
integracije, kulture i obrazovanja». 

- Ovo priznanje ACES-a Europe bit će i snažan 
zamašnjak daljnjem razvoju i promociji sporta i zdra-
vog življenja u Lepoglavi, ali i novim investicijama u 
sportsku infrastrukturu, te snažnijem povezivanju s 
drugim europskim gradovima sporta – poručio je 
gradonačelnik Škvarić nakon svečanosti u Europ-
skom parlamentu. 

Tijekom boravka u Bruxellesu izaslanstvo Lepo-
glave, u kojem su uz gradonačelnika Škvarića bili i 
njegov zamjenik Hrvoje Kovač, predsjednik Gradskog 
vijeća Robert Maček, glavni tajnik Zajednice sport-

skih udruga Grada Lepoglave Damir Kužir, Stjepan 
Ficko, bivši predsjednik lepoglavske Zajednice sport-
skih udruga te Josip Sever iz Zajednice sportskih 
udruga, susrelo se s predstavnicima drugih gradova 
koji će slijedeće godine nositi ovu europsku titulu, 
ali i s našim zastupnicima u Europskom parlamentu.

EUROPA SE DOKAZUJE U 
MALIM SREDINAMA 

- Lepoglava je izvrstan dokaz kako se Europa 
dokazuje u malim sredinama – istaknuo je Tonino 
Picula, zastupnik u Europskom parlamentu, česti-
tavši u Bruxellesu izaslanstvu Lepoglave na tituli – 
Europski grad sporta 2015. godine. 

Tom je prigodom posebno iskorištena prigoda i za 
predstavljanje kapitalnih ulaganja u sportske objekte, 
ali i u druge velike projekte na području Lepoglave. 

-  Sport se danas sve više prepoznaje i kao 
važan čimbenik ukupnog razvoja cijele zajednice, 
a Lepoglavi se, zahvaljujući tituli Europskog grada 
sporta, pruža mogućnost partnerskog sudjelovanja 

u mreži koju čine više od stotinu europskih gradova. 
Nastojat ćemo što bolje iskoristiti iskustva i znanje 
naših novih partnera, ali i s njima podijeliti naša 
iskustva u pripremi europskih projekata – rekao je 
lepoglavski gradonačelnik na sastanku u Europskom 
parlamentu, i pritom podsjetio kako je Grad Lepo-
glava već realizirao 17 projekata koji su fi nancirani 
iz fondova Europske unije, a pokrenuo je i tri nova 
na nacionalnoj razini – Centar izvrsnosti drvne in-
dustrije, Centar pavlina i Centar bioraznolikosti Za-
gorski bregi, čija ukupna vrijednost premašuje sto-
tinu milijuna kuna. Na sastanku s Jozom Radošem, 
zastupnikom u Europskom parlamentu, izaslanstvo 
Lepoglave na originalni je način predstavilo i projekt 
Otvorene zabavne škole nogometa. 

- Lepoglava je dokazala kako je grad koji je svo-
jim znanjem i sposobnošću uspio ostvariti projekte 
koji višestruko premašuju gradski proračun. Projekti 
koje ste realizirali bili su test vaše sposobnosti i ad-
ministrativnog kapaciteta, stoga doista možete biti 
primjer dobre prakse i drugim hrvatskim gradovima 
– poručio je Jozo Radoš na prijemu za izaslanstvo 
Grada Lepoglave u Europskom parlamentu. 

Izaslanstvo Lepoglave na svečanosti dodjele titule – Europski grad sporta 2015.

Povelju je potpisao gradonačelnik Marijan Škvarić

Izaslanstvo Grada Lepoglave 
predstavilo je europske projekte 
zastupniku Jozi Radošu  
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Titula Europski grad sporta rezultat je dugogodišnjeg 
predanog rada u Zajednici sportskih udruga Grada Lepoglave 

Izdvajanje za sport je ulaganje u zdravlje
  Laskava titula – Europski grad sporta 2015., koju je Lepoglavi dodijelio European Capitals of Sport Association (ACES) priznanje je 

generacijama lepoglavskih sportaša i sportskih djelatnika, ali i potvrda dugogodišnjeg upornog i pomno osmišljenog rada u Zajednici 
sportskih udruga Grada Lepoglave.

Lepoglava nesumnjivo ima dugu i bogatu tra-
diciju sporta, koja seže još u tridesete i četrdesete 
godine prošlog stoljeća, vrlo žive sportske aktivno-
sti i dobro razvijenu sportsku infrastrukturu, koja je 
većinom nastala posljednjih godina. Važne korake 
u tom razvoju možemo zahvaliti već nekadašnjem 
gradskom Odboru za sport, te kasnije aktivnostima 
Zajednice sportskih udruga Grada. 

- Nakon što smo 2002. godine snimili stanje i 
dovršili ustroj Zajednice, napravili smo prvi četve-
rogodišnji operativni plan i krenuli u nekoliko pra-
vaca. Odmah smo u startu dobili snažnu podršku 
tadašnjih gradskih čelnika koji su prepoznali naše 
planove i kroz povećanje proračunskih sredstava 
za sport pratili naše projekte. Prvo smo krenuli u 
sanaciju, adaptaciju i izgradnju sportskih objekata, 
prije svih Sportsko–rekreacijskog centra, koji je bio 
totalno zapušten i devastiran. Uredili smo pristupni 
put, sanirali korito Bednje, uveli plin, sanirali sta-
ro i izgradili nova igrališta s rasvjetom. Vodili smo 
«borbu» i za sportsku dvoranu u Lepoglavi, zalagali 
smo se za promjenu projekta po kojem je Lepoglava 
trebala dobiti dvodijelnu sportsku dvoranu prema 
standardu Ministarstva obrazovanja. Budući se u 
malom mjestu kakvo je Lepoglava sportska dvorana 
gradi jednom u stotinu godina, držali smo kako za 
razvoj sporta Lepoglavi treba prava sportska dvora-
na. Lobirali smo, održali cijeli niz sastanaka i uspjeli 

doći do sportske dvorane za cijeli lepoglavski kraj, 
koju je 2004. godine otvorio predsjednik Mesić. Već 
smo tada imali i planove za turnire u nizu dvoranskih 
sportova – rekao je Stjepan Ficko, bivši predsjednik 
Zajednice sportskih udruga Grada Lepoglave. 

NOVI OBJEKTI U SVIM 
MJESNIM ODBORIMA

Tajnik Zajednice Damir Kužir podsjetio je kako je 
u Lepoglavi uređen i moderni fi tness centar, uređeno 
je igralište na Višnjici, novo igralište s ogradom u 

Žarovnici, nova igrališta u Viletincu, Čretu, Očuri i 
Lepoglavskoj Vesi, planinarsko–rekreativna i bicikli-
stička staza Vilinska špica na obroncima Ivančice. 

- Gotovo je svaki mjesni odbor dobio neki novi 
sportski objekt. Grad je prepoznao i podržao ideju da 
se bavljenje sportom i rekreacijom omogući svima i 
to na cijelom gradskom području. Zajednica je inten-
zivno radila i na organizaciji sportskih manifestacija, 
a uz one lokalne, organizirali smo i niz programa na 
međužupanijskoj, državnoj i međunarodnoj razini. 
Redovno obilježavamo Svjetski dan sporta, orga-
niziramo planinarsko – rekreativnu akciju ‘’ Idemo 
na Ravnu goru’’, Memorijalnu utrku ‘’Josip Putar’’, 
akcije Sportom protiv droge, programe uz Dan dija-
betesa i niz drugih sportskih i rekreativnih programa 
za naše građane svih uzrasta. Bili smo organizator 
ženskog festivala Hrvatskog saveza športske rekre-
acije – Sport za sve. U novoj dvorani organiziramo 
Zimski otvoreni turnir u malom nogometu, koji smo 
tijekom godina uspjeli dovesti na visoku razinu. 
Zajednica je sudjelovala i u pripremi i provođenju 
državnog prvenstva u biciklizmu, a Grad Lepoglava 
bio je jedan od pokrovitelja Svjetskog prvenstva u 
paraglidingu. Sedam godina organizirali smo među-
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KAKO JE LEPOGLAVA POSTALA EUROPSKI GRAD SPORTA

Lepoglava je titulom – Europski grad sporta 
2015., potvrdila status sportskog grada koji brine o 
zdravlju i aktivnom životu svojih građana. Činjenica 
kako se nekom sportskom aktivnošću u Lepoglavi 
bavi više od 1.100 ljudi, odnosno, 13,5 posto sta-
novnika Grada Lepoglave, bila je važna prednost 
Lepoglave u kandidaturi za Europski grad sporta 
2015. 

- Spletom okolnosti imao sam priliku susresti 
se s Berislavom Čižmekom čiji lobistički ured ima 
zastupstvo za ACES Europe i ovlaštenje predla-
ganja gradova iz Hrvatske za titulu Europski grad 
sporta. Tijekom našeg ponovnog susreta početkom 
srpnja gospodin Čižmek predstavio mi je ideju i rad 
ACES-a.

Ideja mi se učinila vrlo zanimljivom te sam je 
odlučio prezentirati gradonačelniku Marijanu Škva-
riću, od kojeg sam odmah dobio podršku da se pri-
hvatimo posla oko pripreme kandidature Lepoglave 
za Europski grad sporta 2015. u kategoriji grado-
va do 25 tisuća stanovnika. Prikupljanje potrebnih 
podataka trajalo je gotovo čitavo ljeto. Analizom 
prikupljenog, zajedno s Emilom Tkalecom, vodi-
teljem Projektno - razvojnog ureda, utvrdili smo 
da Lepoglava doista u velikoj mjeri zadovoljava 
postavljene kriterije. Gradonačelnik se složio da 
Lepoglava uputi pismo namjere, a mi smo započeli 
pripremati aplikaciju koja je trebala sadržavati niz 
podataka o Gradu, povijesti lepoglavskog sporta, 
sportskoj infrastrukturi, sportskim događanjima i 

naravno planovima za budućnost.  Aplikacija je pri-
hvaćena te smo obaviješteni da nas očekuje posjet 
komisije ACES-a koja će na terenu provjeriti stanje 
i napraviti bodovanje. 

Glavni tajnik ACES-a Hugo Alonso u Lepoglavi 
je boravio 23. i 24. listopada. Tom prilikom obišao 
je sve sportske objekte te je već na konferenciji za 
novinare, očigledno zadovoljan viđenim, dao na-
slutiti kako smo zadovoljili kriterije, odnosno da se 
doista možemo nadati tituli koja nam je i službeno 
uručena u Bruxellesu 19. studenog – rekao je Da-
mir Kužir, tajnik Zajednice sportskih udruga Grada 
Lepoglave o proceduri koja je prethodila laskavoj 
tituli – Europski grad sporta 2015. koju Lepoglava 
nosi kao prvi i jedini grad u našoj zemlji.

Titula Europski grad sporta veliko je priznanje sportskoj Lepoglavi

Projekti razvoja sporta u Lepoglavi 
predstavljeni su u Europskom 
parlamentu
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SPORTSPORTSPORTTitula Europski grad sporta rezultat je dugogodišnjeg 
predanog rada u Zajednici sportskih udruga Grada Lepoglave 

narodni festival ženskog nogometa, a posebno smo 
ponosni na Otvorenu zabavnu školu nogometa, pro-
jekt u koji smo ušli 2004. godine. U njemu sudjeluju 
djeca iz 22 države, s idejom da sport,  igra i zabava 
budu sredstvo za prevladavanje svih oblika različito-
sti među ljudima. Bili smo organizatori niza lokalnih, 
prekograničnih i međunarodnih škola nogometa, a 
2011. godine domaćini škole u kojoj je sudjelovalo  
200 djece iz 6 zemalja – naglasio je Damir Kužir i 
istaknuo odličnu suradnju s Hrvatskim olimpijskim 
odborom te nizom nacionalnih sportskih saveza.

REKREACIJA JE TEMELJ 
SPORTA U LEPOGLAVI

 Dobar rad Zajednice sportskih udruga Grada 
Lepoglave ogleda se i u značajnom porastu broja 
njenih članova. U zadnjih nekoliko godina njihov je 
broj s  10 porastao na 19 klubova i udruga za sport 
i rekreaciju.

- Smatramo kako je rekreacija temelj sporta u 
Lepoglavi, još od vremena Josipa Putara, pa upravo 

sportskoj rekreaciji svih naših građana posvećuje-
mo posebnu pozornost – rekao je Stjepan Ficko i 
podsjetio kako je ove godine u Lepoglavi osnovan i 
nacionalni ured Otvorene zabavne škole nogometa, 
koji će organizirati škole po cijeloj Hrvatskoj, ali i 
kako je zahvaljujući Otvorenoj zabavnoj školi nogo-
meta donirano mnogo sportske opreme ovdašnjim 
klubovima, školama i vrtićima. 

- Ulaganje u sport  ulaganje je u zdravlje, a ne 
trošak. Danas nažalost, u našoj zemlji nije najbolje 
vrijeme za sport, posebno u svjetlu zadnjih događa-
nja u nogometu, no mi kroz Otvorenu zabavnu školu 
nogometa kod djece promičemo fair play i prave vri-
jednosti koje će im pomoći da se razviju u komplet-
ne osobe. Želimo stoga kroz ovo europsko priznanje 
Gradu Lepoglavi omogućiti što većem broju građana 
bavljenje sportom, bilo  aktivno ili rekreativno – po-
ručio je Stjepan Ficko te ujedno izrazio želju da Le-
poglava u skoroj budućnosti dobije i – bazen, ali da 
i nakon 2015. godine ostane istinski grad sporta s 
nizom međunarodnih sportskih događanja

ROBERT MURIĆ JE SPORTSKI 
AMBASADOR LEPOGLAVE

Dodjela priznanja – Europski grad sporta, na 
svečanosti u Bruxellesu, bila je prigoda za susret 
čelnika Zajednice sportskih udruga Lepoglave s 
predstavnicima drugih gradova koji nose ovaj pre-
stižni naslov, te za prezentaciju sportskih projekata 
u Lepoglavi i bolje međunarodno povezivanje sport-
ske Lepoglave s drugim europskim gradovima u 
mreži ACES-a Europa. 

No, Projekt Sportsko – rekreacijskog centra 
u Lepoglavi, vrijedan gotovo 3 milijuna eura, iza-
slanstvo Zajednice sportskih udruga Grada Lepo-
glave predstavilo je i u Amsterdamu. Na sastanku 
s Hermanom Pinksterom, klupskim menadžerom 
Nogometnog kluba Ajax, od kluba s jednom od naj-
boljih nogometnih škola na svijetu, tajnik Zajednice 
sportskih udruga Damir Kužir i bivši predsjednik 

Zajednice Stjepan Ficko, zatražili su podršku pri 
apliciranju projekta vezanih uz razvoj sporta na 
fondove Europske unije. Sastanak u sportskom 
kampu Ajaxa u Amsterdamu realiziran je zahva-
ljujući Robertu Muriću, nogometašu amsterdam-
skih kopljanika, koji je kao osnovnoškolac tri puta 
sudjelovao na Otvorenoj zabavnoj školi nogometa 
u Lepoglavi. Ovaj krilni napadač Ajaxa postao je 
tako – ambasador lepoglavskog sporta. - On je 
primjer koji najbolje potvrđuje našu strategiju, koju 
je prepoznao i ACES Europe dodijelivši nam titu-

lu Europski grad sporta, da stvaranjem uvjeta za 
sportske aktivnosti djece i mladih, te organizacijom 
sportskih manifestacija, kakva je naša Otvorena 
zabavna škola nogometa, populariziramo sport, ali 
i da pomognemo da neki od njih postignu i najviše 
domete u vrhunskom sportu, kao što je to uspjelo 
Robertu Muriću – istaknuo je Stjepan Ficko tijekom 
susreta s mladim nogometašem u njegovom novom 
amsterdamskom domu koji dijeli s djevojkom Ma-
jom Želježić, perspektivnom mladom rukometaši-
com koja najavljuje povratak na rukometne terene.  

Ivica Rudec, predsjednik 
Zajednice sportskih udruga 
Grada Lepoglave

Ova je titula i velika 
odgovornost

- To je sasvim sigurno veliko priznanje, 
no sada, kada se stišala euforija, moramo 
biti svjesni kako je ovo priznanje i velika od-
govornost, jer mi moramo opravdati status 
Europskog grada sporta za 2015. godinu. 
To znači kako moramo nastaviti raditi na 
novoj sportskoj infrastrukturi, a prije svega 
moramo u projekt uključiti što više naših 
građana, i kroz organizaciju rekreativnih i 
sportskih manifestacija potaknuti i što više 
djece, žena, starijih osoba na bavljenje 
sportom. Vjerujem da ćemo ostvariti cilj 
koji smo istaknuli u kandidaturi za Europski 
grad sporta i da će se više od 20 posto 
naših stanovnika uključiti u neku sportsku ili 
rekreativnu aktivnost – istaknuo je Ivica Ru-
dec, predsjednik Zajednice sportskih udruga 
Grada Lepoglave, i posebno naglasio kako 
je Zajednica, u suradnji s Razvojno – pro-
jektnim uredom, već započela i aktivnosti na 
povezivanju s drugim Europskim gradovima 
sporta ali i one vezane uz dodatne izvore 
fi nanciranja.

Želimo stoga kroz ovo europsko priznanje Gradu Lepoglavi omogućiti 
što većem broju građana bavljenje sportom, bilo  aktivno ili rekreativno – 
poručio je Stjepan Ficko

U amsterdamskom 
domu mladog Ajaxovog 
nogometaša
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Lepoglavsko izaslanstvo na međunarodnoj 
konferenciji Otvorene zabavne škole nogometa u Makedoniji 

Podrška lepoglavskim projektima
  Na međunarodnoj konferenciji Cross Cultures Project Association (CCPA), dobrotvornoj organizaciji koja provodi Otvorenu zabavnu 

školu nogometa (OFFS), koja je održana u makedonskoj Strugi, od 26. do 30. studenoga, među 220 sudionika iz 18 zemalja bili su i pred-
stavnici iz Lepoglave.

Oni su na ovom skupu, na kojem su bili pred-
stavnici Afganistana, Azerbajdžana, Bosne i Herce-
govine, Hrvatske, Danske, Gruzije, Iraka, Jordana, 
Kosova, Libanona, Makedonije, Moldavije, Omana, 
Srbije, Tunisa, Crne Gore, Nizozemske i Austrije, 
predstavili projekt – Lepoglava – Europski grad 
sporta 2015. 

- Bila je to odlična promocija Lepoglave kao Eu-
ropskog grada sporta, naša je titula pobudila veliko 
zanimanje sudionika, kao i projekti koje smo pred-
stavili. Dvoranom se prolomio glasni pljesak nakon 
što nas je predstavio generalni menadžer Anders 
Levinsen i tražio da ustanemo kako bi nas svi vidje-
li. Na svim predavanjima Lepoglava je isticana kao 
primjer dobre prakse i kvalitetnog rada – rekao je 
Damir Kužir, tajnik organizacije Otvorena zabavna 
škola nogometa Hrvatska (OZŠNHR) i glavni tajnik 
Zajednice sportskih udruga Grada Lepoglave, o ak-

tivnostima izaslanstva u kojem su bili i Stjepan Ficko, 
dopredsjednik organizacije Otvorena zabavna škola 
nogometa Hrvatska, Damijan Županić iz Projektnog 
ureda i Josip Sever, iz Zajednice sportskih udruga.

- Lepoglava je, kao predstavnik Hrvatske, dobila 
priliku predstaviti i aktivnosti Zabavne škole nogo-
meta u našoj zemlji, a veliko je zanimanje privukao 
i hrvatski štand na kojem smo prezentirali naš rad i 
aktivnosti u Lepoglavi i Hrvatskoj, naše planove za 
slijedeću godinu, ali i lepoglavska vina i slavonski 
kulen – naglasio je Damir Kužir.

POZIV EUROPSKIM 
GRADOVIMA SPORTA

Već prve večeri konferencije izaslanstvo Lepo-
glave imalo je sastanak s Andersom Levinsonom, 
na kojem su glavnom menadžeru CCPA predstavili 
projekt – Lepoglava – Europski grad sporta, i pla-
nove za razvoj sportske infrastrukture u Lepoglavi, 
pri čemu su istaknuli i razloge za osnivanje Otvorene 
zabavne škole nogometa Hrvatska u Lepoglavi, koji 
se odnose i na mogućnost sudjelovanja na natječa-
jima za sredstva iz fondova Europske unije. 

- Na sastanku s glavnim menadžerom razgova-
rali smo i o pripremi projekta za Erasmus Plus pro-
gram, dobili smo suglasnost da kao Europski grad 
sporta na sudjelovanje u programima Otvorene za-
bavne škole nogometa pozovemo europske gradove 
koji nose tu titulu iz zemalja koje još nisu uključene 
u aktivnosti, primjerice iz Španjolske, Italije, Austrije, 
Poljske, Češke, Slovačke i Njemačke – istaknuo je 
Damir Kužir te dodao kako su na sastanku s glavnim 

menadžerom Andersom Levinsonom razgovarali i o 
suradnji u organizaciji Međunarodnog festivala žen-
skog nogometa slijedeće godine u Lepoglavi, ali i o  
sportskoj opremi za škole u Hrvatskoj sve do 2020. 
godine, te su zatražili suglasnost da se u projekte 
Otvorene zabavne škole nogometa Hrvatska uključi 
i hrvatsko Ministarstvo unutarnjih poslova.

SURADNJA S FONDACIJOM 
EURO - SPORTING 

- Na sva pitanja dobili smo pozitivan odgovor 
i slobodne ruke da koristimo brend CCPA OFFS u 
našem radu te prilikom prijava na fondove, pod uvje-
tom da poštujemo postavljene principe organizacije 
– istaknuo je Stjepan Ficko,  dopredsjednik Otvorene 
zabavne škole nogometa Hrvatska, i podsjetio kako 
Lepoglava već 11 godina, kontinuirano sudjeluje u 
projektima Otvorene zabavne škole nogometa, i to 
kao jedna od najaktivnijih članica, koja je odgovorna 
i za provođenje projekta u cijeloj Hrvatskoj.

 Na konferenciji u Strugi članovi lepoglavske de-
legacije susreli su se i s predstavnicima nizozemske 
fondacije Euro-Sporting, koja organizira više od sto-
tinu nogometnih i rukometnih turnira za mlade u 12 
europskih zemalja. Tom su prilikom predstavnike ove 
fondacije upoznali s planiranim aktivnostima i najavili 
suradnju vezanu uz organizaciju sportskih turnira u 
Lepoglavi te dobili podršku za izgradnju “Grassroots” 
centra u Lepoglavi. 

Lepoglavski sportski djelatnici imali su i lijepu 
priliku sudjelovali na snimanju nove himne i spota 
OFFS-a u Ohridu.
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Otvorena zabavna škola nogometa predstavljena je i na 
konferenciji u Strugi

Nogometašice Lepoglave sezonu su završile na čelu tablice

Nogometašice Lepoglave na čelu 2. HNLŽ skupine Sjever-Zapad

Osvojile naslov jesenskih prvakinja
  Ženski nogometni klub Lepoglava jesen-

ski je dio sezone 2014./2015., u 2. hrvatskoj 
nogometnoj ligi za žene, skupini Sjever-Zapad, 
završio na čelu prvenstvene tablice i okitio se 
naslovom jesenskog prvaka.

Lepoglavske su nogometašice u sedam odigra-
nih utakmica ostvarile tri pobjede, tri puta odigrale  
neodlučeno i jednom izgubile te osvojile ukupno 12 
bodova, s kojima su zasjele na čelo prvenstvene 
tablice ispred ekipa Istre, Vrbovca, Cestice 2005, 
Repaša i Podravine 02.

U ujednačenoj ligi lepoglavske nogometašice 
bodove su osvajale zahvaljujući učinkovitoj napadač-
koj igri koja je rezultirala time da je ŽNK Lepoglava 
najefi kasnija momčad lige s 25 postignutih golova, a 
Valentina Kupčić i Marija Vučkovečki vodeće na listi 
strijelaca s po osam postignutih golova. 

U nastavku prvenstva namjera je Kluba zadrža-
ti trenutnu poziciju na prvenstvenoj tablici i izboriti 
kvalifi kacije za ulazak u najviši rang natjecanja - 1. 
hrvatsku nogometnu ligu za žene što bi, ističu u 
Klubu, bio i veliki uspjeh Grada Lepoglave, koji bi 

tako dobio prvog prvoligaša. No, za natjecanje u 
tom rangu, dodaju iz Kluba u kojem se pripremaju 
za obilježavanje desete godišnjice, bit će potrebna 
dodatna podrška kako Grada, tako i sponzora.

Vodeći brigu o budućnosti ženskog nogometa 
Uprava ŽNK Lepoglava kreće u formiranje kadet-
ske ekipe te u pripreme za nastavak prvenstva. Na 
treninge u sportsko-školskoj dvorani osnovne škole 

u Lepoglavi pozivaju i sve djevojke stare 15 ili više 
godina koje žele trenirati i igrati nogomet da im se 
pridruže. Treninzi se održavaju subotom od 13 do 
14.30 sati (djevojke do 15 godina) i od 14.30 do 16 
sati (djevojke iznad 15 godina). Sve dodatne infor-
macije mogu se dobiti kod Zvonimira Mendaša (mob. 
092 122 5037) i Stelle Gotal (mob. 099 683 0420), 
koja će voditi treninge mlađih uzrasta.
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Odličan nastup lepoglavskih karatista na domaćem terenu

Osvojili čak 11 odličja 
  Čak 120 natjecatelja iz 16 karate klubova iz šest hrvatskih županija, sudjelovalo je 8. listopada, 

u 3. kolu karate lige sjeverozapadne Hrvatske koje je održano u školsko – sportskoj dvorani Osnov-
ne škole Ante Starčevića u Lepoglavi.

Natjecatelji svih dobnih skupina natjecali su se 
u borbama i katama u pojedinačnoj konkurenciji 
i ekipno, a Karate klub Lepoglava predstavljalo je 
14 članova koji su osvojili ukupno čak 11 odličja. 
Prva mjesta u borbama osvojili su Jan Kuća (dobna 
kategorija 6–7 godina), Marino Kovač (dobna kate-
gorija 12-13 godina), Dolores Juriša (16-17 godina) i 
Mario Slivar (seniori otvorena kategorija +18 godina).
Srebrna odličja, također u borbama, osvoji-
li su  Katja Karpov (dobna kategorija 6-7 godi-

na), Lucija Copak (dobna kategorija 8-9 godina), 
Filip Željezić (dobna kategorija 10-11 godina), 
Dean Kranjčec (dobna kategorija 12-13 godina) 
i Izidora Juriša (dobna kategorija 14-15 godina). 
Dino Kovač (dobna kategorija 10-11 godina) 
i Martin Breški (dobna kategorija 14-15 go-
dina) osvojili su pak treća mjesta u borbama.
Ekipa u sastavu - Marino Kovač, Filip Željezić i Arijan 
Stančić osvojila je prvo mjesto u borbama u kate-
goriji učenika. 

U Lepoglavi održan skup 
hrvatskih speleologa

Jame i spilje su 
značajni turistički 
potencijal 

  U Lepoglavi se susrelo više od 150 speleo-
loga iz svih krajeva Hrvatske kako bi sudjelovali 
na trodnevnom speleološkom skupu koji su 
organizirali udruga "Kraševski zviri", Komisija 
za speleologiju Hrvatskog planinarskog saveza i 
Hrvatski speleološki savez.

 Speleolozi su u Lepoglavi sudjelovali na brojnim 
speleološkim predavanjima na kojima se govorilo o 
podzemlju Ivančice, istraživanju najdulje spilje Dinar-
skog krša, aktualnim speleološkim istraživanjima u 
Hrvatskoj i drugim zemljama te znanstvenim istraži-
vanjima i stručnim aktivnostima u spiljama.

Predavanja su održana u lepoglavskom Domu 
kulture, u kojem je postavljena i izložba fotografi ja 
na temu speleologije te prikazani speleološki fi lmovi 
snimani tijekom speleoloških istraživanja. Sudionici 
skupa posjetili su ugasli vulkan Kameni vrh – Ga-
veznicu u Lepoglavi, koja predstavlja, istaknuo je 
najstariji aktivni speleolog u Hrvatskoj i autor knji-
ga o speleologiji Vlado Božić - značajan turistički 
potencijal.

- Jame i spilje veliki su turistički potencijal. Ljudi 
ih rado posjećuju jer se u njima susreću s nečim 
nepoznatim i lijepim. Na žalost, na državnoj razini 
speleolozi nisu naišli na razumijevanje i potporu da 
se pojedine jame urede kako bi ih mogli posjećivati 
i turisti – istaknuo je Božić, koji veliki potencijal vidi 
i u povezivanju već osmišljene destinacije Kameni 
vrh – Gaveznica s rudnicima u okolici.

Izbornik Vladimir Canjuga održao 
predavanje u Lepoglavi

Školski sport je 
temelj sporta

  Na koji se način probiti u sam svjetski sportski vrh, učenicima lepoglavske osnovne škole, 
učiteljima i sportskim djelatnicima, na predavanju “Od škole do Olimpijskih igara” u lepoglav-
skom Domu kulture, govorio je izbornik ženske rukometne reprezentacije Vladimir Canjuga.

- Školski je sport temelj i baza sporta – istaknuo 
je profesor Canjuga i doda kako se upravo u osnov-
noj školi postavljaju temelji za kasniji sportski uspjeh.
Razvoj sporta u manjim sredinama, rekao je, ovisi 
o entuzijazmu sportskih radnika, stručnom radu, 
potpori zajednice, postojanju strategije, ali i potpo-

ri sponzora i lokalne samouprave. Izbornik ženske 
rukometne reprezentacije govorio je i o sportskim 
uspjesima koje je ostvario, te je tom prilikom nagla-
sio kako ga nije obeshrabrila ni sputavala činjenica 
da dolazi iz manje sredine. Nizom fotografi ja i video 
isječaka popratio je izlaganje o svom trenerskom 
putu na kojem je, između ostalog, s mladim hrvat-
skim rukometašima osvojio titulu svjetskih prvaka, 
stvorio rukometnu momčad Ivančice koja se natje-
cala u Prvoj hrvatskoj rukometnoj ligi, osvajao svjet-
ske titule s ekipom Srednje škole Ivanec, stvarao 
zlatnu generaciju hrvatskog rukometa te sa ženskom 
rukometnom reprezentacijom, koju i sada vodi, su-
djelovao na Olimpijskim igrama u Londonu. Tako je 
i lepoglavskim osnovnoškolcima poručio da mogu 
postati vrhunski sportaši i stići na sportski Olimp, 
iako dolaze iz manje sredine.

Predavanje je organizirala Zajednica sportskih 
udruga Grada Lepoglave, kao dio programa popula-
rizacije sporta u projektu Lepoglava – Europski grad 
sporta 2015. godine.

Predavanje izbornika Vladimira Canjuge pobudilo je veliko 
zanimanje mladih iz Lepoglave

Lepoglavski karatisti bili su posebno uspješni na domaćem terenu

SPORTSPORTSPORT
 Zabilježeno

Uspjeh lepoglavskih 
penjača

Tanja Mravlinčić, članica Sportskog penjačkog 
kluba Direkt iz Lepoglave, osvojila je titulu državne 
prvakinje u sportskom penjanju u kategoriji juniorki, 
dok se njezin klupski kolega Marko Veseljak okitio 
naslovom državnog viceprvaka u kategoriji starijih 
kadeta na Prvenstvu Hrvatske u sportskom penjanju 
(disciplina - težinsko LEAD) održanom u Zagrebu. 
U klupskom poretku SPK Direkt, sa samo dvoje 
prijavljenih natjecatelja, osvojio je sedmo mjesto u 
konkurenciji 12 klubova.
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Završena sezona ovogodišnje Cross lige u Lepoglavi

Dodijeljena priznanja 
najboljim sudionicima

  Podjelom priznanja i nagrada zaključeno je deveto izdanje Cross lige Lepoglava, 
koja se i ove godine održala u organizaciji Udruge sportske rekreacije "Sport za sve" 
Lepoglava. 

Sudionici Lige tijekom godine okupljali su se na SRC-u Lepoglava, gdje su se natjecali 
u sedam muških i ženskih kategorija – od kategorije djece do rekreativaca te u obiteljskoj 
kategoriji. Završna svečanost održana je u lepoglavskom  Domu kulture, gdje su proglašeni 
najuspješniji sudionici Lige u svim kategorijama. To su u kategoriji Djevojčice do 5 godina - 
Hana Štefanek, Lena Dubovečak i Tesa Dubovečak, kod Dječaka do 5 godina -Tin Pofuk, Jan 
Grđan i Leon Latin, u kategoriji Djevojčice od 5 do 7 godina - Eni Kušter, u kategoriji Dječaci 
od 5 do 7 godina - Marko Pofuk, Patrik Vučković i Luka Petak, u konkurenciji Djevojčice 
od 8 do 10 godina - Nika Geček, Silvija Pofuk i Iva Pofuk te u kategoriji Dječaci od 8 do 10 
godina - Bruno Bračko, Dino Kovač i Mihael Štefanek.

Kod Djevojčica od 11 do 15 godina najbolje su bile Anamarija Čretni, Silviji Čretni i Petra 
Čretni, a kod Dječaka od 11 do 15 godina - Marko  Veseljak, Zvonimir Jakop i Kristijan Pofuk. 
U kategoriji Djevojke od 16 do 19 godina najbolje su rezultate postigle Tanja Mravlinčić i 
Ivana Kučej, a kod Dječaka od 16 do 19 godina - Alen Čretni i Ivan Jakop. U konkurenciji 
Žene iznad 20 godina najbolja je bila Jasminka Kovač, ispred Patricije Jakopović, dok su kod 
Muškaraca iznad 20 godina najbolje rezultate ostvarili Kruno Kučej, Mario Surjak i Slavko 
Murić. U kategoriji Rekreativke najviše su uspjeha imale Marina Jakop, Zvjezdana Pofuk i Ana 
Županić, a kod Rekreativaca - Marko Vrtar, Valentino Čretni i Dalibor Šumečki. U Obiteljskoj 
kategoriji najuspješnije su bile obitelj Jakop, obitelj Pofuk i obitelj Zvjezdane Pofuk.

Održana 10. memorijalna 
utrka Josip Putar

Sjećanje na čovjeka koji je 
zadužio sportsku Lepoglavu

  Na startu 10. memorijalne utrke Josip Putar, utrke koja se u organizaciji Udruge za sportsku rekreaciju “Sport za sve” održava u spomen na 
istaknutog lepoglavskog sportskog djelatnika Josipa Putara, okupilo se 34 trkača koji su trčali na stazi dugoj 12 kilometara. 

Najbrži sudionik ovogodišnje utrke bio je Josip 
Lacković (00:46:41), član AK Sloboda iz Varaždina, 
drugi je bio Đuro Komlenović, član Cjevomonta iz 
Kutine (00:46:50), a treći Kruno Kučej iz UKS Bede-
nec (00:50:02).  U kategoriji žena nastupile su dvije 
trkačice, a prvo je mjesto pripalo Jeleni Domislović 
(01:09:37), članici varaždinskog TK Marathon 95, a 
drugo Ivi Mikulić (01:11:23). Uoči utrke odana je na 
gradskom groblju počast Josipu Putaru, a sudionike 
utrke na svečanosti proglašenja pobjednika pozdra-
vili su dogradonačelnik Hrvoje Kovač i  predsjednik 
Zajednice sportskih udruga Grada Lepoglave Ivica 
Rudec. - Josip Putar učinio je puno za sport, ne 
samo za naš, lepoglavski, već i za sport u Hrvatskoj 
– kazao je Rudec. Uz Hrvoja Kovača i Ivicu Rudeca, 
nagrade najboljima uručili su Josipova supruga Fa-
nika Putar te operna pjevačica Ivanka Boljkovac, koja 
ne propušta doći u Lepoglavu na dan održavanja 
Memorijalne utrke “Josip Putar”.

SPORTSPORTSPORT
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Na 10. memorijalnoj utrci Josip Putar trčalo je tridesetak atletičara 

Josip Putar učinio je puno za sport 
u Lepoglavi ali i cijeloj Hrvatskoj – 
istaknuo je Ivica Rudec

Šahovski klub Lepoglava ugostio 
šahiste iz Buja i Ivanca

Najuspješniji 
šahisti iz Buja

  Šahovski klub Lepoglava organizirao je u čitaonici Grad-
ske knjižnice Ivana Belostenca u lepoglavskom Domu kulture 
prijateljski šahovski turnir. 

Uz dvije domaće ekipe – A i B ekipu Šahovskog kluba Lepogla-
va, nastupila je drugoligaška ekipa Šahovskog kluba Buje i ekipa iz 
susjednog Ivanca. Najviše uspjeha na turniru imala je ekipa Šahov-
skog kluba Buje, drugo mjesto pripalo je A ekipi Šahovskog kluba 
Lepoglava, a treće Ivancu. Najuspješnijim ekipama i pojedincima po 
pločama uručene su prigodne nagrade. 

Zabilježeno

Rekreativke iz Lepoglavske 
Vesi četvrte u državi

  Ženska ekipa Udruge za sportsku rekreaciju Mjesnog od-
bora Lepoglavska Ves nastupila je u Kninu na 10. hrvatskom 
festivalu sportske rekreacije žena, na kojem je sudjelovalo 
tristotinjak rekreativki iz 25 gradova i općina iz 12 hrvatskih 
županija. 

Ekipa Lepoglavske Vesi osvojila je u konačnici 4. mjesto u 
konkurenciji 30 ekipa i bila najbolje plasirana ekipa iz Varaždinske 
županije na natjecanju u Kninu.

Visoko četvrto mjesto članica ekipe iz Lepoglavske Vesi osvojile 
su ostvarivši dobre rezultate u svim natjecateljskim disciplinama - 
gađanju kolutima, pikadu, visećoj kuglani, bacanju loptice u koš, 
nošenju jajeta u žlici i vođenju nogometne lopte. 
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Uz 600 godina crkve 
Blažene Djevice Marije u Lepoglavi (1)

Remek-djelo arhitekture, slikarstva i kiparstva
  Crkva Blažene Djevice Marije kuća je Božja, a njena vrata otvorena su svima, onima koji nose dobre misli, osjećaje i vjeru; ona 

nudi utočište putniku, hodočasniku, posjetitelju, a nadasve vjerniku; nudi spokoj, mirnoću, ali i mogućnost uživanja u zadivljujućoj 
unutrašnjosti kojoj su dušu udahnuli bijeli fratri – pavlini. Ona je remek – djelo arhitekture, slikarstva i kiparstva.

I traje šest stoljeća, odolijevajući vremenu i svim 
nedaćama, čuvajući čvrstinu, ljepotu i dušu. Ona je 
«campo sancto» hrvatskih velikaša, znamenitih ljudi, 
no ona je izuzetna i posebna galerija stvaralaštva 
Ivana Krstitelja Rangera. 

U tom Božjem hramu čuje se molitva, odzvanjaju 
glasovi svete pjesme kojom narod slavi Boga, razli-
ježu se zvuci sakralne i klasične glazbe izvođene na 
jedinstvenim i uščuvanim orguljama iz 1649. godine. 

I tako to traje do dana današnjeg. A kada je 
počelo?

Pavlinski kroničari Andrija Eggerer i Ivan Krišto-
lovec opisali su mjesto koje su pavlini izabrali za svoj 
samostan. Andrija Eggerer piše: Položaj Lepoglave 

vrlo je ugodan. S istoka brdo sv. Ivana, onda malo 
dalje dražestan gaj zvani Čret. S južne strane vi-
norodni brežuljci i šume u kojima izvire vanredno 
hladna voda. Sa zapadne strane su gore gdje se na 
jednom brdu nalazi crkva sv. Juraja mučenika. Sa 
sjevera ljupka dolina s oranicama». 

A Ivan Krištolovec s velikim zanosom opisuje 
prirodne ljepote Lepoglave - hrastove šume između 
Ivanca i Lepoglave, kestenaste gajeve i brežuljke, 
vinograde, plodne ravnice uz rijeku Bednju i čude-
sna svitanja o kojima piše: Sunce što rumeno sviće 
pozlaćuje visoke gore i ponosne krošnje zelenog dr-
veća, što je prekrilo milovidne vrhunce». 

CRKVA U ČAST BLAŽENOJ 
DJEVICI MARIJI 

Pavlini su za svoje samostane birali romantična 
mjesta većinom izvan gradova pa su i za lepoglavski 
samostan odabrali prekrasno mjesto u Hrvatskom 
zagorju, ubavu dolinu uz rijeku Bednju. Oko 1400. 
godine grof Herman Celjski započeo je graditi crkvu 
uz pavlinski samostan, želeći da bude posvećena 
u čast Blaženoj Djevici Mariji. Dao je crkvi naslov 
Blažena Djevica Marija na nebo uzeta. Tako svjedoči 
stara pavlinska predaja, stare knjige, a posvećenje 
crkve grof Herman Celjski dodijelio je zagrebačkom 
biskupu Eberhardu Albenu. Gradnja crkve trajala je 
četrnaest godina, a godinu dana kasnije, 1415. dru-
ge nedjelje nakon blagdana sv. arkanđela Mihaela, 
Gabrijela i Rafaela, crkva je posvećena. Bila je to 
gotička građevina koja je tijekom vremena baroki-
zirana. 

Unutrašnjost crkve obogaćena je baroknim 
namještajem, drvorezbarijom, baroknim oltarima i 
zidnim slikarstvom – freskama Ivana Krstitelja Ran-
gera. Svetištem crkve dominira barokni oltar iz 18. 
stoljeća koji je djelo pavlina Aleksija Königera i fratra 
Klemensa, izrađivača tabernakula. 

Zidovi i svod te prelijepe crkve oslikani su fre-
skama brata laika Ivana Rangera, koji je svoju vjeru, 
bogatstvo duha i svoj talent pretočio u slike, a one 
su snažnije od riječi. One pričaju o jednom životu, 
Isusovom životu i poučavaju – što se u crkvi ne smije 
raditi a što, zapravo – treba... 

POSLJEDNJE POČIVALIŠTE 
HRVATSKIH VELIKANA

Život crkve i uloga crkve u životu pavlina i lju-
di ovoga kraja uopće, traje od njezine izgradnje, no 
krajem 15. stoljeća, točnije 1481. godine, Turci su 
u svom ratnom pohodu razrušili crkvu i samostan; 
lađa crkve koja je imala drveni svod izgorjela je, a 
svetište s kamenim svodom sačuvano je.

Prema istraživanju prof. Gjure Szabe dokazano 
je da je od prve crkve ostalo do danas cijelo sveti-
šte te lađa do donjeg pila od svetišta. Krajem 15. i 
početkom 16. stoljeća ban Ivaniš  Korvin obnavlja 
svetište, dograđuje u gotičkom stilu lađu za vjernike, 
a pavlinima podiže novi i veći samostan, zaštičujući 
ih zidom i kanalom koji se punio vodom.

Nadogradnja crkve u 16. i 17. stoljeću, preure-
đenje u 18. stoljeću djelo je pavlina uz pomoć da-
rovatelja — donatora, poklonika i štovatelja pavlina 
i pavlinskog reda koji služe Bogu, Crkvi i narodu. 
U tom su razdoblju nadograđivane kapele koje su 
ujedno grobnice hrvatskih velikaša. Posljednje poči-
valište pod kamenim podom crkve našli su Ivan Be-
lostenec, hrvatski leksikograf, Ivan Krstitelj Ranger, 
Hilarion Gašparotti, Ivan Krištolovec i drugi pobožni 
oci i časna braća.

I zato je crkva Blažene Djevice Marije ne samo 
mjesto u kojoj se slavi Euharistija, već je to sveto 
mjesto zbog onih čije kosti skrivaju podzemne grob-
nice, ali i zbog velikih djela koje su činili za života. 
(Nastavak u slijedećem broju Lepoglavskog grad-
skog lista)

Monasterium Lepoglavense - kronika samostana na latinskom 
jeziku

Samostan u Lepoglavi na crtežu prof. dr. Branka Šenoe

VJERSKI ŽIVOTVJERSKI ŽIVOTVJERSKI ŽIVOTBlažene Djevice Marije u Lepoglavi (1)VJERSKI ŽIVOTBlažene Djevice Marije u Lepoglavi (1)

Piše: Msgr. Andrija Kišiček
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Priču o lepoglavskim legendama ispričala je Marijana Novak

Čipkarice i zmaj – prva lepoglavska slikovnica
  Lepoglava je dobila svoju prvu slikovnicu, prema riječima jednog od recenzenata - Ernesta Fišera, ali i oduševljenju nazočnih na njenom predstav-

ljanju, jednu od najljepših slikovnica objavljenih u Hrvatskoj proteklih godina. 

Riječ je o slikovnici "Čipkarice i zmaj – priča iz 
Lepoglave", djelu autorice Marijane Novak i ilustra-
tora Davora Petaka. 

Slikovnica, dotičući se lepoglavske povijesti i 
legendi, pripovijeda kako su čipkarice isplele čarob-
nu čipkanu mrežu i spasile Lepoglavu od strašnog 
zmaja.  - Lepoglava je dobila jednu od najljepših 
slikovnica objavljenih u Hrvatskoj proteklih godi-
na. Autorica Marijana Novak priču o prošlosti, ali 
i sadašnjosti Lepoglave, ispričala je jednostavnim 
riječima, onako kako se takve priče moraju pričati. 
A ovako likovno opremljena, sa sjajnim crtežima u 
boji Davora Petaka, ona je kompletirana kao knji-
ževno djelo. Vjerujem i da će biti poticaj izdavačkoj 
djelatnosti u Lepoglavi – rekao je o slikovnici njen 
recenzent Ernest Fišer, dodavši kako Lepoglava sa 
svojom bogatom poviješću nudi još mnogo tema za 
slične priče.

Autorica slikovnice Marijana Novak otkrila je 
kako joj je najveća inspiracija kod stvaranja djela 
bila kćer Tea i lepoglavske čipkarice. - Čipkarice 
koje pletu čarobnu mrežu u priči pobjeđuju straš-
nog zmaja, a čipkanim nitima šire veze prijateljstva 
i ljubavi u cijelom svijetu – pojasnila je autorica, 
otkrivši kako je od zamisli do izdavanja slikovnice 
prošlo malo vremena.

Slikovnicu je sjajnim crtežima ilustrirao Davor 
Petak i tako joj dao dodatnu vrijednost. - Ilustrirati 
ovu slikovnicu bilo bi zahtjevno nekom tko se nije 
bavio ilustracijom. Iako mi ovo nije prvi ilustratorski 
zadatak, još se ne osjećam pravim ilustratorom, pa 
je to bio izazov za mene, jer zmajeva i priča o zma-
jevima ima na tisuće. Zmajevi su likovi koji se često 
pojavljuju u pričama i nacrtati nekog novog zmaja 
nije jednostavno – otkrio je Davor Petak. Slikovnica 
je predstavljena na prigodnoj svečanosti u lepoglav-

skom Domu kulture, gdje su učenici lepoglavske 
Osnovne škole Ante Starčević uprizorili prizore iz 
slikovnice koja će, sudeći po interesu publike, zasi-
gurno biti rado čitana.

Slikovnica "Čipkarice i zmaj – priča iz Lepogla-
ve" izdana je u nakladi Turističko kulturno – infor-
mativnog centra i uz potporu Grada Lepoglave, koji 
je prepoznao još jednu dobru ideju svojih građana, 
a tiskana je u tiskari Grafoprom Tisak u nakladi od 
tisuću primjeraka. - Ovo je prekrasno iznenađenje, 
i to ne samo za najmlađe, a ujedno je i naš ponos. 
Lepoglava ima puno lijepih priča koje je najljepše 
predstaviti upravo kroz formu slikovnice. Ova sli-
kovnica predstavlja ono najljepše u Lepoglavi, to 
su lepoglavska čipka, ahat i prije svega - ljudi. Kad 
sve to spojimo dobijemo nešto ovako lijepo i vrijed-
no – rekao je o slikovnici gradonačelnik Lepoglave 
Marijan Škvarić.

Lepoglava je grad – partner u kandidaturi 
za Europsku prijestolnicu kulture

Potpisana povelja o zajedničkoj kandidaturi 
  Na svečanoj sjednici Gradskog vijeća, koja je u Gledalištu Hrvatskog narodnog kazališta u Varaždinu održana uz Dan Grada, potpisana 

je i Povelja o zajedničkoj kandidaturi grada Varaždina i devet gradova – partnera s područja sjeverozapadne Hrvatske za Europsku prije-
stolnicu kulture.

Povelju su na svečanosti, koja je bila u znaku kan-
didature za Europsku prijestolnicu kulture 2020. go-
dine, potpisali gradonačelnik Varaždina Goran Habuš, 
gradonačelnik Lepoglave Marijan Škvarić, gradona-
čelnik Čakovca Stjepan Kovač, predsjednik Gradskog 
vijeća Ivanca - Edo Rajh, zamjenica gradonačelnice 
Koprivnice Melita Samoborec, gradonačelnik Krapine 

Zoran Gregurović, zamjenica gradonačelnika Lud-
brega Vera Jadanić, zamjenik gradonačelnika Novog 
Marofa Mladen Smoljanec, gradonačelnik Preloga Lju-
bomir Kolarek i gradonačelnica Varaždinskih Toplica 
Goranka Štefanić.

- Na projektu smo okupili naše prijatelje i partne-
re, devet gradova iz sjeverozapadne Hrvatske, i tako 

smo učinili doista veliku stvar. Godinama se govorilo 
o potrebi da se kroz regionalni pristup gradovi povežu 
na polju kulture i turizma, a sada se ta ideja počela 
ostvarivati upravo kroz kandidaturu za Europsku pri-
jestolnicu kulture. Uvjeren sam stoga da će Varaždin 
s gradovima – partnerima biti Europska prijestolnica 
kulture 2020. godine. No, ako i ne bude tako, neće-
mo očajavati, jer ovo povezivanje, koje je nastalo kao 
rezultat kandidature i Povelja koju danas potpisujemo, 
zalog su našeg zajedništva u budućnosti – istaknuo je 
varaždinski gradonačelnik Goran Habuš. 

Zajedničku kandidaturu, koja se ostvaruje kroz 
regionalni pristup, posebno je istaknuo i župan Va-
raždinske županije Predrag Štromar i naglasio kako 
će kandidatura imati jasne učinke i na gospodarski 
razvoj ovog dijela Hrvatske. 

Uspjeh u kandidaturi za ovu prestižnu titulu zaže-
ljela je i ministrica graditeljstva i prostornog uređenja 
Anka Mrak Taritaš. Lepoglavski gradonačelnik Marijan 
Škvarić naglasio je kako će Lepoglava sa svojom bo-
gatom baštinom značajno pridonijeti uspjehu projekta.

KULTURAKULTURAKULTURA

Gradonačelnik Lepoglave Marijan Škvarić potpisao je Povelju o zajedničkoj kandidaturi za Europsku prijestolnicu kulture 2020. godine

Promocija slikovnice pobudila je izuzetno zanimanje lepoglavske publike

Marijana Novak, autorica slikovnice Čipkarice i zmaj ispričala je 
priču o lepoglavskim legendama
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Predstavljena fotomonografi ja 
o lepoglavskom kraju

Lepoglava u objektivu Darka Gorenaka
  Nakon gotovo tri godine neumornog obilaska terena i fotografi ranja sakralnih objekata, kulturne baštine i prirodnih ljepota lepoglavskog kraja te ljudi i događanja, 

poznati varaždinski fotograf Darko Gorenak predstavio je fotomonografi ju  - Lepoglava.

Fotomonografi ja je pred brojnom publikom pred-
stavljena u čitaonici Gradske knjižnice Ivana Belosten-
ca u lepoglavskom Domu kulture, gdje je javnost po 

prvi puta imala prigodu vidjeti najuspjelije fotografi je 
nastale tijekom autorovog višegodišnjeg fotografskog 
istraživanja lepoglavskog kraja, koje po riječima Eli-
zabete Igrec, kustosice Galerije starih i novih majsto-
ra Gradskog muzeja Varaždin, potvrđuju izvrsnost i 
istinski autorov talent. - Ova fotomonografi ja je pri-
sna, neposredna i jasna – zaključila je Elizabeta Igrec 
predstavljajući fotomonografi ju Darka Gorenaka, koji 
je otkrio kako mu je rad na ovo knjizi omogućio da se 
bolje upozna s Lepoglavom i njenom bogatom povije-
šću te srdačnim ljudima.

-  Najviše me se dojmio prekrasan kraj, dragi ljudi 
i stvari koje do sada nisam vidio. Ponijelo me istraži-
vanje i tako je nastala ova knjiga na kojoj sam radio 
nekoliko godina, a posebno intenzivno posljednjih 
godinu dana – otkrio je autor i dodao kako je fotogra-

fi ranje Lepoglave bio veliki izazov. Potporu izdavanju 
fotomonografi je dao je Grad Lepoglava, čiji je čelni 
čovjek – gradonačelnik Marijan Škvarić, istaknuo za-
dovoljstvo i ponos zbog izlaska fotomonografi je koja u 
najljepšem svjetlu predstavlja Lepoglavu.

- Lepoglava ima vrednote i prepoznatljivost, ne 
samo na razini Hrvatske, nego i na svjetskoj razini. Le-
poglava je na UNESCO-voj listi nematerijalne kulturne 
baštine. Nedavno smo postali i Europski grad spor-
ta, prvi u Hrvatskoj. Lepoglava je bogata poviješću 
te poznata po kulturi i baštini. Uz to, Lepoglava ima 
prekrasan geografski položaj koji pruža velike mo-
gućnosti razvoja turizma. Dakako, tu su i ljudi velikih, 
toplih i otvorenih srca. Sve to željeli smo predstaviti, 
što smo i uspjeli ovom fotomonografi jom – istaknuo 
je gradonačelnik Škvarić. 

KUTURAKUTURAKUTURA

Autoru je na izvrsnoj monografi ji čestitao i gradonačelnik Škvarić

U Lepoglavi predstavljena knjiga "Tragom Crne Gospe"

Novo vrijedno djelo o bogatoj 
lepoglavskoj baštini

  U Lepoglavi je predstavljena knjiga "Tragom Crne Gospe", u kojoj njeni 
autori - pavlin o. Marko Kornelije Glogović  i Polona Jurinić, govore o 15 
slika izrađenih prema izvornoj slici Crne Gospe iz čuvenog pavlinskog 
samostana u Częstochowi na Jasnoj gori u Poljskoj, a koje su pronašli u 
Hrvatskoj, Bačkoj i Sloveniji. Jedna od tih slika je i oltarna slika u lepo-
glavskoj župnoj crkvi. 

Ta činjenica ponukala je autore da knjigu predstave u Lepoglavi koja baštini 
bogato kulturno i povijesno naslijeđe pavlina koji su u njoj djelovali gotovo četiri 
stoljeća.

Među brojnim uzvanicima, na predstavljanju knjige bili su i varaždin-
ski biskup Josip Mrzljak te čelni ljudi Grada Lepoglave. Tom je prigodom 
gradonačelnik Lepoglave Marijan Škvarić izrazio zadovoljstvo zbog izla-
ska još jedne vrijedne knjige koja govori o bogatoj lepoglavskoj povijesti.
Govoreći o knjizi akademik Josip Bratulić osvrnuo se na povijest pavlinskog reda 
i štovanje Gospe, dok su podrobnije o nastanku i sadržaju knjige, te štovanju 
Majke Božje, govorili njezini autori, posebice o. Marko Kornelije Glogović, prior 
pavlinskog samostana u Sveticama.

- Ova slika zaista je dar Neba narodima koje povezuje. Crna Gospa je sama 
po sebi jedan veliki vjeronauk. Svaki njezin pokret, njezine oči, rane na licu, srce 
koje pokazuje,  dijete koje drži, sve boje koje su na njoj – svaki detalj govori nešto 
važno za čovjeka, za vjernika. Trebalo bi produbljivati tu spoznaju. Oni koji mole 
pred njom doživljavaju unutarnje prosvjetljenje i obraćenje, što milijuni koji su to 
iskusili mogu posvjedočiti. Kopija ove slike najprisutnija je kopija u cijelom kato-
ličkom svijetu, za što su zaslužni Poljaci, koji su se raspršili po svijetu – istaknuo 
je pavlin o. Marko Kornelije Glogović.

Na promociji knjige 
u Lepoglavi govorio 
je i akademik Josip 
Bratulić

Udruga Ekomuzej Lepoglava nastavlja 
suradnju u projektu Be Unique 

Susret s partnerima u 
velškom Llandoveryju

  U sklopu europskog projekta Be Unique, u kojem Udruga Ekomuzej 
Lepoglava sudjeluje s partnerima iz sedam zemalja Europske unije, 
predstavnici ove lepoglavske udruge posjetili su Walles, gdje je u 
gradiću Llandoveryju početkom prosinca održan četverodnevni susret 
na kojem su partneri razmjenjivali iskustva vezana uz provedbu ovog 
europskog projekta.

- U Wallesu smo imali priliku upoznati njihovu tradicionalnu baštinu te na 
radionicama vidjeti vještine i tehnike izrade nakita od vune, budući je taj dio 
Wallesa poznat upravo po uzgoju ovaca i preradi vune. Posjet Llandoveryju, 
gradiću od 3.500 stanovnika u istočnom Wallesu, bilo je novo vrijedno isku-
stvo, prije svega u dijelu koji se odnosio na tamošnju organizaciju rukotvorstva 
i zadrugarstva. Tamo su te djelatnosti organizirane puno jednostavnije nego 
kod nas, oslobođene su plaćanja poreza i vođenja poslovnih knjiga. Tamošnja 
zadruga ima dvadesetak članova koji rade dobrovoljno, a novac od prodaje 
svojih proizvoda naplaćuju direktno od kupaca, pri čemu su oslobođeni bilo 
kakvog poreza, ukoliko ostvaruju godišnji prihod manji od 60 tisuća funti. Tako 
im je omogućena dodatna zarada bez nameta i papirologije – naglasio je Dejan 
Bjelivuk, predsjednik Udruge Ekomuzej Lepoglava.

Susret s partnerima u projektu Be Unique Dejan Bjelivuk i Emil Tkalec, 
voditelj Projektno – razvojnog ureda, iskoristili su za predstavljanje aktivnosti 
lepoglavske udruge ali i za daljnje dogovore s predstavnicima slovenske Idrije 
oko provedbe projekta vezanog uz kulturnu baštinu i razvoj čipkarstva koji će 
biti fi nanciran iz fonda Europske unije. 

U Llandoveryju je predstavljen i nakit od lepoglavske čipke te haljina koja 
je bila izložena na ovogodišnjem Međunarodnom festivalu lepoglavske čipke.  

U projektu Be Unique sudjeluju partneri 
iz osam zemalja Europske unije 
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U Višnjici proslavljena 
175. godišnjica školstva

Škola s tradicijom moderna 
je školska ustanova

  Školsko zvono u Višnjici prvi je puta zazvonilo prije 175 godina, davne 1839. godine. Ta je godina 
u Spomenicu škole upisana kao godina u kojoj je utemeljena niža pučka škola, što je bio početak 
školstva u Višnjici.

Škola je utemeljena o trošku župne općine, a svu 
građu za školu je poklonio preuzvišeni gospodin grof 
Juraj Drašković Trakošćanski. Ovaj vrijedni jubilej 
obilježen je u Osnovnoj školi Izidora Poljaka u Višnjici 
prigodnom svečanošću na kojoj su, uz djelatnike i 
učenike škole, koji su pripremili bogat program pro-
slave, bili i brojni mještani Višnjice te gosti, među 

kojima i ravnatelj Agencije za odgoj i obrazovanje 
Vinko Filipović, pomoćnica ministra branitelja Ne-
venka Benić te saborski zastupnik i gradonačelnik 
Lepoglave Marijan Škvarić.

Ravnateljica višnjičke škole Slavica Cingesar 
predstavila je tom prigodom najznačajnije događaje 
u proteklih 175 godina, te je istaknula kako se od 
vremena kada su učenici pisali kredom na drvenim 
pločicama, višnjička škola razvila u modernu školsku 
ustanovu u kojoj se u nastavi koristi najnovija tehno-
logija. - Školu pohađa 211 učenika u 15 razrednih 
odjela – devet u Višnjici i šest u Cvetlinu. Ionako 
dobri uvjeti rada u školi, svakim su danom sve bolji. 
Primjerice, imamo 48 računala i 18 projektora – re-
kla je ravnateljica i posebno pohvalila nastavnike i 
njihovu ljubav za rad s djecom.  

- Našu budućnost i razvoj temeljimo na mladim 
i obrazovanim ljudima. Stoga Grad Lepoglava po-
maže rad osnovnih škola, fi nancira sve programe 
i aktivnosti izvan nastavnog standarda. Posebno 
se ponosimo malim višnjičkim zadrugarima koji sa 
svojim učiteljima čuvaju i predstavljaju našu baštinu 
i kulturu - rekao je gradonačelnik Lepoglave Marijan 

Škvarić i istaknuo projektnu orijentiranost višnjičke 
škole koja, uz gradsku potporu, koja neće izostati ni 
u budućnosti, potpore za svoje projekte ostvaruje i 
s drugih razina. Ravnatelj Agencije za odgoj i obra-
zovanje Vinko Filipović posebno je pohvalio entuzija-
zam učitelja i građana.   

Na svečanosti su dodijeljena i priznanja učite-
ljima koji su pridonijeli razvoju školstva u Višnjici 
- Danijelu Šantalabu, Stjepanu Kapustiću, Bernar-
dici Hočuršćak, Stjepanu Udžbincu, Đuri Jeloviću 
te posthumno Dragutinu Hočuršćaku i Stanislavu 
Pintariću. 

U školi je u rad puštena podizna platforma za 
osobe s poteškoćama u kretanju, koja je u višnjič-
koj školi postavljena zahvaljujući školskom projektu 
vrijednom 162 tisuće kuna, koji su fi nancirali Mini-
starstvo branitelja te Grad Lepoglava i Varaždinska 
županija, a predstavljena je i interaktivna školska 
ploča, donacija tvrtke WE-KR, koja se koristi u na-
stavi matematike. Vrijedan jubilej školstva u Višnjici 
obilježen je i izdavanjem prigodnog zbornika i škol-
skog časopisa Višnje te prigodnom izložbom povije-
sti školstva u Višnjici.
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Škola je dobila i podiznu platformu za osobe s poteškoćama u 
kretanju

Na svetog Nikolu lepoglavske su mališane razveselili i glumci varaždinskog kazališta

Na proslavi 175. godišnjice škole u Višnjici učenici su pripremili 
prigodni program

U ozračju blagdana 

Sveti Nikola darivao 
djecu u Lepoglavi

  Grad Lepoglava, obilježavajući Dan grada, tradicionalno, na blagdan 
svetog Nikole, organizira podjelu dječjih darova. 

Zahvaljujući Gradu, u Lepoglavu je tako stigao sveti Nikola s darovima za 
djecu slabijeg imovinskog statusa, djecu smještenu u udomiteljskim obiteljima i 
djecu s invaliditetom, ali i za vrtićke mališane. Djeca su u lepoglavskom Domu 
kulture imala priliku uživati i u kazališnoj predstavi Hrvatskog narodnog kazališta 
iz Varaždina - Čarobnica Berta, Maks i mala Princeza, koju je također omogućio 
Grad Lepoglava. 

- I ove smo se godine pobrinuli da djeca s gradskog područja za ove blagdane 
budu darivana, posebice ona koja zbog slabijeg imovinskog stanja možda ne bi 
osjetila tu radost – istaknuo je gradonačelnik Marijan Škvarić, i dodao kako će 
djeca i dalje imati svu gradsku podršku.

U lepoglavskom vrtiću održan izbor za najtatu

Lenta za Željka Habruna
  I ove je godine u Dječjem vrtiću Lepoglava održan izbor za najtatu – 

13. po redu. Izbor za ovu laskavu titulu, koja je ove godine pripala Željku 
Habrunu, održan je u okviru vrtićkog obilježavanja Dana jeseni. 

Vrtićki su mališani plesom, pjesmama i recitacijama obradovali roditelje, 
a onda su na scenu stupili očevi koji su morali izraditi nakit od plodova jeseni. 
Sedmorica najkreativnijih po izboru ocjenjivačkog povjerenstva u kojem su 
bile mame Melani Dumešić, Sanja Latin i Helena Krleža, pobjednica izbora 
za najmamu Emina Husnjak i prošlogodišnji najtata Draženom Picek, plasirali 
su se u fi nale, gdje ih je čekao teži zadatak – modelirati iz gline životinju za 
božićnu štalicu. Najuspješniji u tome bio je Željko Habrun, kome je pripala 
titula najtate i pobjednička lenta koju mu je uručila ravnateljica Dječjeg vrtića 
Lepoglava - Nada Kuča. 

Željku Habrunu ove je godine 
pripala titula - najtata 
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U akciji Cvijet za ljepši grad - nagrađeni vlasnici 
najljepše uređenih okućnica i balkona

Lepoglava je sve ljepša i urednija
  Podjelom nagrada i priznanja te otvorenjem prigodnih izložbi fotografi ja i dječjih likovnih radova, u Lepoglavi je završena ovogodišnja 

akcija Turističke zajednice Grada Lepoglave - Cvijet za ljepši grad, u okviru koje je tijekom godine ocjenjivana uređenost kuća i okućnica 
te balkona obiteljskih kuća na gradskom području.

Ujedno, u posebnoj su kategoriji – Skriveni cvijet, 
ocjenjivane i kuće koje su  u proteklih godinu dana 
dobile nove fasade. Na završnoj svečanosti održanoj 
u čitaonici Gradske knjižnice Ivana Belostenca u lepo-
glavskom Domu kulture, nagrađeni su i najbolji dječji 
likovni i literarni radovi djece iz osnovnih škola u Lepo-
glavi, Kamenici i Višnjici te dječjih vrtića u Lepoglavi i 
Žarovnici, nastali na temu - Cvjetna livada.

- Ovogodišnja akcija Cvijet za ljepši grad održava 
se po 14. puta i fi nale je naših aktivnosti koje provo-
dimo tijekom cijele godine. Ove godine su izložene 
103 fotografi je kuća, među kojima su i tri nagrađene 
u svakoj kategoriji. U posebnoj kategoriji - Skriveni 
cvijet, koju smo uveli prije tri godine, ocjenjivali smo 
uređenost kuća koje su protekle godine dobile novu 
fasadu i tako nam uljepšale Lepoglavu. Paralelno s 
tim nagrađujemo najbolje likovne i literarne radove 
učenika s područja Lepoglave koji su nastali na za-
danu temu iz ekologije – pojasnila je direktorica Turi-
stičke zajednice Ljubica Dubovečak i istaknula kako 
je po broju izloženih fotografi ja otvorena izložba jedna 
od većih u posljednjih pet godina. - Vidljivo je da sve 
više građana uređuje svoje kuće i okućnice. Uz to, 
projektom sufi nanciranja izgradnje fasada kuće su do-

datno uređene. Drago mi je da akcija ide dalje i da se 
u nju uključuju djeca koja će, kad odrastu, zasigurno 
uređivati svoje kuće – dodala je Ljubica Dubovečak i 
pozvala građane da se i iduće godine jave u turistički 
ured i uključe u akciju Cvijet za ljepši grad, koja po-
novo kreće u travnju. Povjerenstvo je imalo težak za-
datak odabrati najljepše uređene, no odlučilo je da je 
najljepše uređena kuća i okućnica Natalije Gal. Drugu 
nagradu u istoj kategoriji dobila je Štefanija Žuliček, 
a treću Štefanija Vrabelj. Najljepše uređen balkon je 
balkon Nadice Đuraj, a nagrade u ovoj kategoriji dodi-
jeljene su i Blaženki Zgrebec te Biserki Kos.  

Priznanja u kategoriji - Skriveni cvijet, dobili su 
Agata Novak, Ljubica Posavec, Milan Mađar, Mladen 
Kuća, Sandra Pavlek i Božica Loparić.  Među uče-
nicima nagrade za najbolja likovna ostvarenja dobili 
su Helena Županić iz Osnovne škole Ivan Ranger u 
Kamenici, Fran Kučar iz Osnovne škole Ante Starčević 
u Lepoglavi te Ivana Milešić iz Osnovne škole Izidor 
Poljaka u Višnjici, dok su nagrade za najbolje literarne 
radove dodijeljene Petri Murić iz lepoglavske osnovne 
škole, Klaudiji Dukarić iz osnovne škole u Višnjici te 
Maji Husnjak, učenici osnovne škole u Kamenici, kojoj 
je pripalo posebno priznanje za kreativnost.

- Povjerenstvo je ove godine imalo jako težak 
zadatak jer je bilo više od stotinu sudionika. Jako 
sam zadovoljan viđenim, ljudi su se potrudili, svojim 
su angažmanom i trudom uljepšali ne samo svoje 
okućnice nego i vizuru cijelog grada  – istaknuo je 
predsjednik Gradskog vijeća Robert Maček i pozvao i 
ostale građane da se uključe u akciju Cvijet za ljepši 
grad. Zadovoljstvo nastojanjima građana da uljepša-
ju vizuru grada istaknuo je i prvi čovjek Lepoglave, 
gradonačelnik Marijan Škvarić. - Kad govorimo o 
Lepoglavi, onda prije svega govorimo o gradu pro-
jekata, o onome što se radi u njemu i što on pruža 
svojim građanima. Važno nam je i što će pomisliti 
posjetitelji koji dolaze u Lepoglavu, hoće li im grad 
izgledati lijepo? Ova izložba pokazuje da naš grad 
izgleda sve ljepše i ljepše. Zaslužni su za to naši 
građani koji uređuju svoje kuće i okućnice, ali i Grad 
Lepoglava, koji se uključio u uređenje cesta i javnih 
površina. Bitno je istaknuti da smo, pomažući gra-
đanima koji su izgradili 73 nove fasade i zamijenili 
stolariju, doprinijeli da naš grad izgleda ljepše. Dugi 
niz godina davali smo tisuće cvjetnih sadnica našim 
građanima i mjesnim odborima, postavili smo dječja 
igrala i uredili zelene površine – rekao je na kraju 
svečanosti gradonačelnik Marijan Škvarić.

U akciju Cvijet za ljepši grad i ove su se godine uključili i 
najmlađi

Akciju - Cvijet za ljepši grad, lepoglavska turistička zajednica provodi već 14 godina

Bor su okitili učenici lepoglavske škole koji su sami izradili ukrase
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Zabilježeno

Okićen bor u centru 
Lepoglave

  I ove je godine uoči božićnih i novogodišnjih blagdana, 
u okviru proslave Dana grada, u blizini poslovnog centra u 
Lepoglavi - okićen bor. 

Okitili su ga učenici Osnovne škole Ante Starčević iz Lepoglave 
nakitom koji su prethodno izradili u školi. Unatoč tome što su se 
u nastojanju da okite i one više grane bora djeca dobro ispružila i 
podigla na prste to im nije pomoglo, pa im je od velike koristi bila 
dizalica koja je za tu prigodu stigla u Lepoglavu i podigla ih kako 
bi okitili cijeli bor.  

U kićenju bora djeci su pomogli i gradski čelnici – gradona-
čelnik Marijan Škvarić i njegov zamjenik Hrvoje Kovač te sveti 
Nikola sa svojim pomoćnicima, članovima Lepoglavskog pušleka, 
koji su najmlađe darivali slatkišima.  Vrijedne mališane Grad Le-
poglava tom je prigodom počastio i čajem, a prolaznike kuhanim 
vinom.


